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S pričetkom uveljavljanja zakona o združenem delu 
začenjamo v Jugoslaviji pisati novo poglavje samoupravnih 
socialističnih odnosov. 

Javno razpravo o osnutku tega dokumenta moramo 
spremeniti v pravo politično bitko, nikakor pa ne zoževati 
na zgolj tehnično proceduro. Od zakona o združenem delu 
upravičeno pričakujemo, da bo nalil v kozarce čistega vina 
in da bodo delovni ljudje in občani poslej povsem jasno in 
konkretno vedeli, kaj je na primer čisti dohodek njihove 
temeljne organizacije. 

Dobimo ga, ko iz njenega dohodka krijemo vse obveznosti 
do temeljnih organizacij znanosti, kulture, zdravstva, so-
cialnega varstva in drugih družbenih dejavnosti, nadalje 
obveznosti za socialno varnost delavcev, za zadovoljitev 
splošnih družbenih potreb in obveznosti do tistih delovnih 
skupnosti, ki v našem imenu opravljajo posle skupnega 

pomena za delavce v temeljnih organizacijah združenega 
dela, Da pa bi dobili čisti dohodek, je treba od te vsote 
odšteti še sredstva za ohranitev, izboljšanje in varstvo 
človekovega delovnega in življenjskega okolja, za prispevke 
gospodarskim zbornicam, za vseljudsko obrambo in druž-
beno samozaščito itd. 

Delavci razporejajo del čistega dohodka za osebne do-
hodke in za skupno porabo v sorazmerju z ustvarjenimi 
rezultati dela in prispevkom, ki so ga dali k ustvarjenemu 
dohodku s svojim tekočim delom in gospodarjenjem z 
družbenimi sredstvi 

Osnutek zakona o združenem delu predvideva na primer 
tudi možnost združevanja sredstev za razširitev materialne 
osnove dela, to je za modernizacijo, razširitev in izgradnjo 
proizvodnih in drugih dejavnosti, za pospeševanje znanstve-
no-raziskovalnega dela in drugo. 

Skratka, ko se bomo vključevali v javno razpravo o tej 
„mali ustavi", kakor ponekod že imenujejo ta temeljni 
zakonski akt jugoslovanskega delavskega razreda, ga ne 
smemo pretresati le s stališča institucionalnih rešitev, temveč 
moramo predvsem pretehtati, ali nam zares omogoča napra-
viti tisti odločilni korak, po katerem bo samoupravljanje 
postalo dominanten odnos v celotnem procesu gospodarjenja 
in načrtovanja. Rešitve, ki jih ponuja novi zakon pa bodo 
sprožile tudi spopad z dosedanjim sistemom vodenja in 
organizacije proizvodnje, z modeli, ki so bili prevzeti in za 
katere/e praksa pokazala, da nam ne ustrezajo najbolj. 

MILAN MEDEN 
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Prvi aprii je bil ob 10. oblet-
nici izgradnje proge Brčko-Bano-
viči proglašen za dan mladinskih 
delovnih brigad. Letos pa mine-
va že trideset let. Ta jubilej smo 
včeraj proslavili z veliko manife-
stacijo. V Brčko so se zgrnile 
množice brigadirjev. Mnogo je 
bilo med njimi znanih herojev 
dela z velikih mladinskih zveznih 
akcij, saj vemo, da je mladina 
gradila proge, ceste, mostove in 
mesta. Mladinske delovne bri-
gade so bile šola, v kateri so se • 
kalili številni mladi heroji dela, 
bile so enkratna Titova šola. 

DOGOVARJANJE 0 STOPNJI PRISPEVKOV IN FINANČNEM 
NAČRTU REGIONALNE ZDRAVSTVENE SKUPNOSTI 
RAVNE NA KOROŠKEM: 

Premalo utemeljeno 
Pisali smo že, da skupščina Regionalne zdravstvene skupnosti 

Ravne na Koroškem na svoji 7. seji, ki je bila v Dravogradu 23. 
marca letos, ni mogla sprejeti ugotovitvenega sklepa, da so 
občinske zdravstvene skupnosti Dravograd, Moziije, Radlje ob 
Dravi, Ravne na Koroškem, Slovenj Gradec in Velenje sprejele 
enotni sklep o stopnjah prispevkov in finančni načrt skupnosti za 
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• SOLIDARNOSTNE AKCIJE VELENJSKIH RUDARJEV: 

Pomoč rudarjem i iz Kanižarice 
Eno od temeljnih prvin naše samoupravne socialistične skupno-

sti, solidarnost, kar najbolj skrbno negujejo tudi velenjski rudarji. 
Kadar je le priložnost za to, rudarji iz Šaleške doline poskrbijo, da 
vgradijo nov kamenček v bogat mozaik naše solidarnosti in 
vzajemnosti 

V rudarskih vrstah se skozi 
življenje in delo utrujuje in do-
biva vse širše oblike zavest 
skupnosti, ki izhaja tudi iz same 
narave kolektivnega dela, utrju-
je se razredna zavest v vsej svoji 
razsežnosti To pa so vrednote, 
ki so nepogrešljive za razvoj in 

vsestransko uveljavljanje samo-
upravljanja. 

Preobširno bi bilo, če bi pi-
sali o vseh dosedanjih solidar-
nostnih akcijah velenjskih ru-
daijev. V zadnjih letih smo bili 
posebej ponosni na šaleške kna-
pe, ko smo bili v velikih težavah 
zaradi pomanjkanja premoga. 

Posebna 
izobraževalna 

skupnost 
Na posvetu v januarju 1976 so predstavniki delovnih 

organizacij s področja rudarstva, geologije in metalurgije 
postavljali vprašanje I. stopenjskega študija tehniških rudar-
skih Sol, kakor tudi vprašanje ustanovitve posebne izobraže-
valne skupnosti za področje rudarstva, geologije, metalurgije, 
dela gradbene industrije in elektro gospodarstev. 

V Sloveniji je doslej obstajala ena republiška izobraževalna 
skupnost. Glede na potrebe panog gospodarstva pa je vznikla ideja, 
da bi biilo primerneje, da se za posamezna področja ustanovijo 
posebne izobraževalne skupnosti Na podlagi tega predloga je v 
Sloveniji že pet posebnih izobraževalnih skupnosti, posebna asocia-
cija pa bi bila zveza skupnosti. Taka reorganizacija pomeni, da bi se 
te posebine izobraževalne skupnosti lažje posvetile organizacijskim, 
kadrovskim, finančnim in izobraževalnim vprašanjem delovnih orga-
nizacij, ki po svoji proizvodnji oziroma poslovni dejavnosti spadajo v 
ustrezajoičo panogo. Vsekakor je pri ustanavljanju take skupnosti 
potrebnoi ugotoviti področje, za katero se skupnost ustanavlja, 
sestaviti program dela skupščine, ki bi jo sestavljali uporabniki in 
izvajalci, obdelati kadrovsko problematiko, pripraviti normativno 
dejavnosti in" tudi predvideti finančno problematiko. Delovne orga-
nizacije s področja rudarstva, geologije, metalurgije, dela gradbeništva 
so na podlagi predhodnega sestanka ob prisotnosti predstavnikov 
gospo danske zbornice, predstavnikov fakultete za naravoslovje in 
tehnologijjo Ljubljana TOZD Montanistika, Republiške izobraževalne 
skupnostii imenovale predstavnike z namenom, da se konstituira 
iniciativnii odbor za ustanovitev že navedene posebne izobraževalne 
skupnostii. 

Iniciatiivni odbor sestavljajo predstavniki REK Velenje, REK 
Trbovlje, RSC Velenje rudnik Mežica, rudnik Idrija, geološki zavod 
Ljubljanai, gradbeno podjetje Vegrad Velenje in podjetje Slovenija 
ceste. Iniiciativni odbor ima nalogo, da ob sodelovanju vseh pred-
stavnikow pripravi vse potrebno za konstituiranje te izobraževalne 
skupnostii, ki bi pričela s poslovanjem s 1.1.1977. V okviru 
iniciativneega odbora se bo razpravljalo tudi o vprašanju organizira-
nosti višjee tehniške rudarske šole. 

Kaj hitro so se odločili za delo 
ob sobotah in tudi ob nedeljah, 
da bi bilo zadosti premoga za 
termoelektrarne in druge večje 
porabnike, pa tudi za široko 
potrošnjo. Vsako leto znova iz-
pričajo tudi veliko skrb za otro-
ke smrtno ponesrečenih stanov-
skih tovarišev. Zgledno skrbijo 
za šolanje in poklicno usposab-
ljanje otrok, pa tudi sicer jim 
pomagajo, kolikor je v njihovi 
moč i . ' 

In ko je 5. marca letos vdrla 
v jamo Rudnika rjavega pre-
moga Kanižarica voda, so ve-
lenjski knapje spet dokazali vi-
soko stopnjo solidarnosti iz vza-
jemnosti. V Kanižarico je odšla 
reševalna četa z vso potrebno 
opremo ter 14 kvalificiranih 
ključavničarjev in elektrikarjev 
za pomoč pri montaži črpalk. 
Iz Velenja pa so poslali v Kani-
žarico tudi 4 črpalke, od tega 2 
potopni, na začetku akcije pa 
so pomagali tudi s strokovnimi 
nasveti. Zdaj, ko je voda zalila 

jamo, so šli velenjski rudarji v 
solidarnostni akciji še korak na-
prej. Dokler rudnik v Kanižarici 
ne bo začel spet z obratova-
njem, bodo zaposlili na investi-
cijskih delih za povečanje 
zmogljivosti za proizvodnjo pre-
moga, odvisno od možnosti na-
stanitve v Velenju, od 50 do 
100 rudarjev iz Kanižarice. O 
tem se bodo podrobneje dogo-
vorili predstavniki Rudarsko 
elektroenergetskega kombinata 
Velenje in Rudnika rjavega pre-
moga Kanižarica. 

Trikrat vsak delavnik si ru-
darji zaželijo vso srečo! „Sreč-
no" si izrečejo, ko se odprav-
ljajo v gjobine pod zemljo, 
„Srečno" si izrečejo, ko se po 
napornem šihtu vračajo iz jam. 

Rudarski „Srečno" pa ni 
samo pozdrav, je veliko več! 
Pomeni tudi odločenost kna-
pov, da pozabijo nase, ko bo 
treba pomagati sotovarišu, ko-
lektivu in skupnosti! 

leto 1976. 
Izračuni o dovoljeni porabi 

kažejo, da lahko v občini Ve-
lenje, upoštevaje dovoljeno 
11,1 % povečanje porabe v pri-
merjavi z letom 1975, porabijo 
letos za zdravstveno varstvo 
okrog 134 milijonov dinarjev, 
kar bi zbrali iz prispevkov iz 
bruto osebnih dohodkov in iz 
dohodka temeljnih organizacij 
združenega dela. Dovoljena 
sredstva za porabo (blizu 134 
milijonov dinarjev) pa je mo-
goče zbrati, kot trdijo in doka-
zujejo Velenjčani, z 0,27 % 
nižjo prispevno stopnjo, kot so 
jo izračunale in predlagale stro-
kovne službe Regionalne zdrav-
stvene skupnosti Ravne na Ko-
roškem. V Velenju namreč ra-
čunajo, da bodo naraščali 
osebni dohodki zaposlenih za 
okrog 6 % hitreje kot v popreč-
ju v regiji. 

Ob obravnavi predloga druž-
benega dogovora o razporejanju 
dohodka v občini Velenje v letu 
1976 so delovni ljudje in ob-
čani poudarjali, da se je treba 
na vseh ravneh obnašati stabili-
zacijsko in storiti vse, da se 
okrepi materialni položaj gos-
podarstva. Takšno stališče de-
lovnih ljudi in občanov je bilo 
tudi osnovno vodilo, ko so pri-
pravljali predlog prispevne stop-
nje za zdravstveno varstvo, saj 
so ugotovili, da ni potrebe ozi-
roma nujnosti, da bi uveljavili 
tako stopnjo prispevka za 
zdravstveno varstvo, kot jo je 
predlagala Regionalna zdravst-
vena skupnost Ravne na Ko-
roškem. 

Vse kaže, da v pripravah 
predlogov dokumentov o stop-
njah prispevkov in finančnem 
načrtu Regionalne zdravstvene 
skupnosti Ravne na Koroškem 
niso bile izkoriščene vse mož-

nosti, da bi celovito preučili 
mnenja in stališča občinske 
zdravstvene skupnosti Velenje 
oziroma delovnih ljudi in ob-
čanov Šaleške doline, kar zlasti 
še velja za strokovne službe 
regionalne zdravstvene skup-
nosti Tako je tudi prišlo do 
tega, da je bilo treba začeti 
usklajevalni postopek, potem, 
ko je bilo na seji v Dravogradu 
izrečenih več očitkov na račun 
Velenja. \ 

Čeprav v tem trenutku še ni 
mogoče z gotovostjo trditi, 
kako se bo končal usklajevalni 
postopek za določitev enotne 
stopnje prispevka za zdravst-
veno varstvo na območju Re-
gionalne zdravstvene skupnosti 
Ravne na Koroškem, pa bi mo-
rali letošnjo prakso dogovar-
janja o prispevni stopnji po-
drobno oceniti ter ugotoviti, 
zakaj ni bilo doseženo soglasje 
o predlagani prispevni stopnji. 
Samo izgovor na nujno soli-
darnost in na to, da bi bilo 
stališče Velenja drugačno, če bi 
ga oblikovali delovni ljudje in 
občani, je nesprejemljiv in n-
evzdržen. Lahko bi bilo mogo-
če tudi trditi, da bi bilo stališče 
drugih občinskih zdravstvenih 
skupnosti drugačno, če bi stro-
kovne službe regionalne zdrav-
stvene skupnosti Ravne na Ko-
roškem pripravile bolj ute-
meljen in stvaren predlog, ob 
upoštevanju vseh načrtovanih 
gibanj v letu 1976, za določitev 
prispevne stopnje za zdravstve-
no varstvo. 

Samo kazanje na drugega in 
načelne ugotovitve so v priza-
devanjih, da bi odpravili sedanje 
stanje okrog dogovarjanja o 
enotni stopnji prispevkov za 
zdravstveno varstvo v ravenski 
Regionalni zdravstveni skup-
nosti, verjetno premalo! 

RAZŠIRJENA SEJA KOMISIJE ZA SAMOUPRAVLJANJE 
SVETA ZVEZE SINDIKATOV VELENJE: 

IN EKONOMSKO POLITIKO OBČINSKEGA 

Komisija za samoupravljanje in ekonomsko politiko Občin-
skega sveta Zveze sindikatov Velenje je na zadnji seji, skupaj s 
predsedniki konferenc osnovnih organizacij sindikata, ocenila 
javno razpravo o zaključnih računih v temeljnih organizacijah 
združenega dela na območju občine Velenje. 

Za uvod v razpravo sta Janko Vovk in Lojze Napotnik 
posredovala prve podatke o gospodarjenju v delovnih organi-
zacijah v preteklem letu, Lojze Napotnik in Malčka Šilih pa 
sta opozorila tudi na probleme, ki se bodo pojavili ob 
uveljavljanju določb zakona o ugotavljanju in obračunavanju 
celotnega dohodka v temeljnih organizacijah združenega dela 
ter zakona o zavarovanju plačil med uporabniki družbenih 
sredstev. 

Pozneje so predsedniki konferenc osnovnih organizacij 
sindikata poročali o javni razpravah o zaključnih računih 
temeljnih organizacij združenega dela za leto 1975. Ena od 
ugotovitev iz poročil je, da povsod še niso bile ustvarjene 

možnosti, da bi zaposleni v temeljnih organizacijah združe-
nega dela podrobno pregledali in ocenili gospodarjenje v 
preteklem letu. 

Sicer pa je bil vendarle dosežen napredek pri ugotavljanju 
dejanskega položaja posameznih delovnih kolektivov. Raz-
prava je opozorila na nujnost uvajanja novih programov, 
dosledne uveljavitve dohodkovnih odnosov znotraj temeljnih 
organizacij združenega dela in med njimi itd. 

Položaj, v kakršnem se nahaja združeno delo Šaleške doline 
v tem trenutku pa vsekakor terja, kot so tudi poudarili 
razpravljalci, da na osnovi ugotovitev ob obravnavi zaključnih 
računov za leto 1975 delovni kolektivi dopolnijo akcijske 
programe za stabilizacijo in varčevanje. Potrebna pa bo kar 
največja mera solidarnosti pri reševanju težav, s katerimi se 
bodo srečale posamezne delovne organizacije po uveljavitvi 
novih finančnih odnosov. 



ZADNJEDNI 

PO SVETU. 
• TITO 

NIA ŠVEDSKEM 
Predsednik republike Josip 

Broz Tito, ki je nedavno tega 
končal turnejo po nekaterih la-
tinskoameriških državah, se 
mudi na uradnem obisku na 
Švedskem. 

Našega predsednika, ki je že 
opravil uvodne politične razgo-
vore, so v Stockholmu sprejeli 
izjemno slovesno in s tem tudi 
na zunaj pokazali spoštovanje do 
uglednega gosta iz Jugoslavije. 

Odnosi med obema deželama, 
ki ju še posebej povezuje okoli 
40.000 naših začasno zaposlenih 
delavcev na daljnem severu in 
vsakoletna množica švedskih tu-
ristov pri nas, so dobri. 

Lanskoletni obisk švedskega 
premiera Palmeja in njegovi po-
govori z jugoslovanskimi vodi-
telji, so bili v nekem smislu uvod 
v sedanji obisk jugoslovanskega 
predsednika na Švedskem. 

Jugoslavija in Švedska, čeprav 
sicer deželi z različnim družbe-
nim sistemom, imata v svoji 
mednarodni politični dejavnosti 
precej skupnega. Predvsem sta 
obe izven blokov in želita uve-
ljaviti v mednarodni areni pra-
vičnejše odnose - kar velja tako 
za politično kot za ekonomsko 
področje. 

Pri tem nevtralna Švedska In 
neuvrščena Jugoslavija že dolgo 
sodelujeta pri vrsti pomembnih 
mednarodnih razprav z istim ci-
ljem: zagotoviti mir in varnost 
sleherne dežele ne glede na nje-
no velikost ali politično pripad-
nost. 

Kar zadeva dvostranske od-
nose je mogoče ugotoviti, da se 
dobro razvijajo zlasti še odkar so 
švedske oblasti pred leti spozna-
le, da teroristična dejavnost pro-
ti nekaterim jugoslovanskim 
osebnostim in njenim predstav-
ništvom nikakor ne gre v prid 
dobrim medsebojnim odnosom. 

Tudi gospodarsko sodelovanje 
med dvema deželama je dobro, 
pa čeprav ga je seveda mogoče 
še dodatno razviti in to še po-

sebej velja za sodelovanje na višji 
ravni - industrijski kooperaciji, 
izmenjavi tehnologije, skupnem 
sodelovanju na tretjih tržiščih. 

• SPREMEMBA 
V ARGENTINI 

Vrhunec krize v Argentini se 
je dokončno razpletel: vojska je 
odstavila predsednico Peronovo, 
ki sedaj, po sporočilu pristojnih 
oblasti, čaka na sojenje v nekem 
vojaškem priporu. 

Udar ni prišel nepričakovano 
- pa čeprav ni bilo tako malo 
opazovalcev, ki so bili prepri-
čani, da se vojska vendarle ne bo 
odločila za tak korak. 

A vendar se zdi, da so vojaški 
vrhovi presodili, da je to edina 
možnost za reŠtev - vsaj za-
časno - argentinske krize, ki je 
pljuskala vedno višje. 

Politični kaos se je dopol-
njeval z vojaškim in se prepletal 
do nerazrešljivih razsežnosti: in-
flacija in nezaposlenost sta na-
raščali ob katastrofalnem padcu 
vrednosti domače valute m vse 
očitnejših znamenjih odkritega 
nasprotovanja med sindikati ter 
političnimi strankami na eni ter 
vojsko na drugi strani. 

Državni udar je minil mirno, 
brez prelivanja krvi in vojaška 
junta, ki je prevzela oblast, je 
sporočila, da bo sicer z vsemi 
silami ohranjala red in mir, je pa 
hkrati nakazala precej meglene 
možnosti za ohranitev »republi-
kanske demokracije". 

Novi šef Argentine je general 
Jorge Videla, ki je že prisegel 
kot 39. predsednik te južno-
ameriške dežele. Zanj je znano, 
da je nasprotnik levičarjev, pa 
čeprav se doslej s politiko ni 
dosti ukvarjal. 

Medtem se spopadi vojske in 
gverilcev nadaljujejo, prav tako 

?a je v zaporu še vedno okoli 
500 ljudi, ki so jih aretirali po 

. državnem udaru. 
Junta napoveduje, da bo glav-

na naloga novega režima „nacio-
nalna obnova". 

.IN DOMOVINI 
VAGONI - Dvanajst jugoslo-

vanskih izdelovalcev tirnih vozil 
meni, da uvoz takšnih vozil ni 
potreben in tudi ni v interesu 
naših železnic. Pravijo, da so naši 
kolektivi zmožni izdelati dovolj 
vagonov za potrebe naših že-
leznic, treba bi bilo le urediti 
kreditiranje. Letos nameravajo 
Jugoslovanske železnice naročiti 
2500 tovornih vagonov, 10 mo-
tornih vlakov in 60 lokomotiv. 
Za to pa bo treba zagotoviti 
približno poltretjo milijardo di-
narjev kreditov. 

VODOVOD - Že letos bo 
stekla voda po 8,5 kilometra 
dolgem vodovodnem predoru s 
severa na južni del Brača, vse tja 
do Bola. Tako bodo rešeni skrbi 
prebivalci Bola in tamkajšnje ho-
telsko podjetje. Pozneje pa bo 
po tej poti dobival vodo tudi 

H v otok Hvar. 

MOST - Gradnja mostu med 
kopnim in otokom Krkom se je 
praktično pričela pred nekaj 
dnevi. Delavci beograjske „Mo-
stogradnje" in zagrebškega pod-
jetja ..Hidroelektra" so prevzeli 
zakoličeno traso, ki jo jim je 
izročil institut za gradbeništvo 
SR Hrvatske. Jamstvo za dela, 

1 ' katerih predračunska vrednost je 
336 milijonov dinarjev, je dala v 
svojem imenu in v imenu drugih 
kreditorjev reška banka. Most bo 
zaradi dolžine obeh lokov (390 
in 244 metrov) zavzel prvo me-
sto na svetu med mostovi iz 
prednapetega betona. 

CARINA - Po sklepu ZIS bo 
v prihodnje uvoz knjig oproščen 
carine, s čimer je sprejet predlog 
zveznega komiteja za znanost in 
kulturo, da je treba knjige zaradi 
družbenoekonomskega pomena 
izvzeti iz predvidene carinske 
stopnje. 

SODELOVANJE - Tovarna 
Tomos iz Kopra bo letos še bolj 
razširila svoje sodelovanje z 
Gano. V okviru mešanega pod-
jetja v Kumasi, ki sta ga leta 
1972 ustanovila Tomos in gan-
ska firma Gihoc, so lani monti-
rali v Gani 2200 Tomosovih 
mopedov in več sto vodnih 
črpalk, letos pa naj bi se proiz-

vodnja podvojila in dosegla vred-
nost 2 milijona dolarjev. Tomo-
sove izdelke bodo letos prodajali 
ne le v Gani, temveč tudi v 
sosednjih afriških državah, ki se 
zelo zanimajo za njihov nakup. 
Letos bo Tomos povečal svoj 
delež v mešanem podjetju v Ku-
masi. V ta namen so tovarni 
odobrili kredit v višini 7 milijo-
nov dinarjev za obratna sredstva 
in 2,2 milijona dinarjev za 
osnovna sredstva, in sicer iz sred-
stev, ki jih v Sloveniji združujejo 
na podlagi samoupravnega spora-
zuma za izboljšanje gospodar-
skega sodelovanja z državami v 
razvoju. 

VARSTVO - V Sloveniji je 
danes zajetih v organizirano var-
stvo in vzgojo komaj 20 odstot-
kov predšolskih otrok oziroma 
le tretjina otrok, katerih oba 
roditelja sta zaposlena. Podobno 
je s celotno malo šolo, ki jo 
obiskuje le 30 odstotkov šestlet-
nih otrok. To neskladje med 
zaposlenostjo staršev in mož-
nostmi organiziranega varstva 
njihovih predšolskih otrok je da-
nes, kot kažejo podatki, že tako 
veliko, da predstavlja resen druž-
beni problem, saj negativno vpli-
va tako na družbeno pro-
duktivnost kot na razvoj otrok. 

SOLIDARNOST - Očitno je, 
da solidarnost pri odpravljanju 
posledic potresa na Kozjanskem 
jezdi na polžu. V občinah Šmar-
je in Šentjur ta trenutek, čeprav 
smo že skoraj v aprilu, še ne 
vedo s kolikšnimi sredstvi bo 
mogoče letos odpravljati posle-
dice potresa. Presenetljiv je po-
datek, da doslej še ni bila vse-
ljena niti ena hiša, ki so jo začeli 
graditi po potresu - razen nekaj 
montažnih - na pol dograjenih 
pa jih je samo v občini Šmarje 
okoli 500. Na 1530 stano-
vanjskih hišah iz III. in IV. 
kategorije pa v tej občini sploh 
še ni bilo ničesar storjenega. 

POPUST - Mladinske skupine 
bodo verjetno že letos potovale 
z vlaki, ladjami, letali in z avto-
busi tako, da bodo plačale le 25 
odstotkov polne cene. To pred-
videva nov družbeni dogovor o 
popustih mladini pri uporabi 
transportnih sredstev. 

PO POSVETOVANJU ŠIRŠEGA POLITIČNEGA AKTIVA TOVARNE GOSPODINJSKE OPREME »GORENJE« VELENJE: i 

ODLOČNO V AKCIJO 
Prejšnji četrtek, 25. marca, se je sešel v tovarni gospodinjske opreme „Gorenje" Velenje širši 

politični aktiv te delovne organizacije. Sekretarji osnovnih organizacij ZK, predsedniki osnovnih 
organizacij sindikata, predsedniki delavskih svetov in vodje temeljnih organizacij združenega dela so se 
skupaj s člani komiteja tovarniške konference ZK in poslovodnimi organi delovne organizacije 
posvetovali o gospodarskem položaju v letu 1976, pri čemer so ocenili tako stanje na domačem in 
tujih tržiščih, proizvodnjo in produktivnost ter poslovanje po 1. aprilu, ko začne veljati v vsej 
celovitosti novi zakon o zavarovanju plačil med uporabniki družbenih sredstev. 

Dogovarjali so se tudi o na-
daljnji akciji in nalogah delov-
nih skupnosti temeljnih organi-
zacij združenega dela in delovne 
skupnosti skupnih služb velenj-
ske tovarne gospodinjske opre-
me „Gorenje". 

POTREBNI SO 
ODLOČNI UKREPI ZA 

IZBOLJŠANJE POLOŽAJA 

Na posvetovanju širšega poli-
tičnega aktiva velenjskega g o -
renja" je uvodoma poročal o 
gospodarjenju v delovni organi-
zaciji v letošnjem letu pred-
sednik delavskega sveta delovne 
organizacije, Harold Karner. Po-
udaril je, da so podatki o poslo-
vanju v začetku leta 1976 kri-
tični in terjajo sprejem ukrepov 
za izboljšanje položaja. Dejstvo 
je, da so slabši rezultati gospo-
daijenja posledica tako no-
tranjih kot zunanjih slabosti, 
zato bo mogoče le z jasno 
analizo stanja in odkrivanjem 
vzrokov izboljšati poslovanje in 
kar je najvažnejše — ustvariti 
več dohodka. 

Podatki o gospodaijenju v 
velenjskem »Gorenju" v ja-
nuarju in februarju so naslednji: 
proizvodnja zaostaja za 4 % za 
predvideno, prodaja in izvoz pa 
za 6 % oziroma 8 % za planom. 
Ker dosega izvoz kar 30 % ce-
lotne realizacije, je uveljavljanje 
»Gorenja" na tujih tržiščih vse 
pomembnejše. 

SAMO UGOTOVIT VE 
SO PREMALO, TREBA 

JE NAJTI SAMEGA SEBE 
»Delovne organizacije mo-

rajo upoštevati okolje in pogoje 
gospodarjenja ter najti svoj op-
timum", je dejal Harold Karner. 
„Nič nam ne pomaga kriviti za 
slabše gospodarjenje in položaj 
zgolj odnosov cen, ne moremo 
se zadovoljiti samo z ugotovit-
vijo, da potrošniki ne kupujejo 
izdelkov bele tehnike, da se 
manjša kupna moč. To so samo 
spoznanja. V teh pogojih mo-
ramo najti sebe, to je program, 
organizirati se, dvigniti produk-
tivnost in konsolidirati notranje 
odnose. Večji _ dohodek pa 
bomo dosegli s povečano pro-
dajo, z novimi proizvodi, z iz-
boljšano tehnologijo ter z bolj 
skrbnim ravnanjem z materiali, 
saj predstavljajo znova kar 80 % 
proizvodnih stroškov." 

REKLI SO TE DNI: 

V SLEHERNEM 
ZAPOSLENEM TEŽNJA 
ZA BOLJŠE OZIROMA 

DOBRO GOSPODARJENJE 
Sekretar komiteja tovarniške 

konference Zk Janez Miklavčič, 
je še posebej opozoril, da je 
poglavitni namen sestanka poli-
tičnega aktiva „Gorenja", da se 
poiščejo vzroki za slabši gospo-
darski položaj predvsem znotraj 
delovne organizacije same. Gos-
podarski trenutek, v katerem se 
„Gorenje" nahaja, to nedvom-
no terja. Prenehati je treba s 
prakso improvizacij. Časa za 
improvizacije ni več, pač pa se 
je treba z vso samoupravno1 

zavestjo zavedati resnosti pro-
blemov. Treba je izoblikovati 
ukrepe za izboljšanje stanja, saj 
v sedanjem trenutku ni mesta 
za optimizem. Postaviti se je 
treba na realna tla ter kar naj-
hitreje ukrepati. 

Direktor tovarne gospodinj-
ske opreme „Gorenje" Velenje, 
Slavko Geratič, je v razpravi 
med drugim opozoril tudi na 
neodgovoren odnos do dela in 
na to, da prenekateri zaposleni 
jemlje delovne obveznosti zelo 
lahkotno. Opozoril je na vrsto 
slabosti, ki jih bo treba preveriti 
in zastaviti akcijo, da se jih 
odpravi. Vso pozornost pa je 
treba nameniti nadaljnjemu po-
večanju produktivnosti, dosegi 
tega cilja pa je treba podrediti 
vse akcije. 

ENERGIJE 
ZA BOLJŠI JUTRI 

NAM NE SME ZMANJKATI, 
SAJ JO ZDAJ NAJBOLJ 

POTREBUJEMO! 
Generalni direktor Združenih 

industrijskih podjetij „Gorenje" 
Velenje, Ivan Atelšek, je bil 
mnenja, da se je treba v tem 
trenutku, bolj kot kdajkoli do-
slej, zavedati, da ustava ni samo 
za nekatere, za peščico, ki bi si 
jo rada prilastila samo zase, pač 
pa je ustava za vse delavce. 

Sicer pa je osnovni problem 
— produktivnost. Potrebna bo 
še večja disciplina in odgovor-
nost vseh ter se o problemih in 
nalogah strpno dogovarjati. Po-
udaril je nujnost, da celotni 
delovni kolektiv krene v akcijo 
za večjo produktivnost, pri če-
mer bi jo naj do 1. maja pove-
čali za 5 odstotkov. 

Utrditi pa je treba tudi vo-

JOSIP BROZ TITO: 
- Mi smo drago plačali svobodo in neodvisnost. Veliko je 

bilo žrtev, ne samo med vojno, temveč tudi kasneje, ko smo 
onemogočali ostanke fašizma, ki je s terorizmom poskušal 
spodkopati enotnost naših narodov in druge izbojevane 
pridobitve. Spopadali smo se tudi z drugimi nasprotniki, ki 
so, skriti za raznimi ideološkopolitičnimi gesli, poskušali 
spremeniti obstoječi ustavni sistem, za katerim stoji veli-
kanska večina ljudstva. Motili sta jih naše socialistično 
samoupravljanje in neuvrščenost in prizadevali so si, da bi 
nam vsilili stare kapitalistične odnose ali socialistični sistem 
kakega drugega tipa. To so bili in ostajajo neposredni 
eksponenti tujih interesov. 

MILAN KUČAN: 
- Razvita in aktivna socialistična zveza je pogoj za 

hitrejši razvoj samoupravljanja, saj občani preko delegat-
skega sistema vplivajo na vse odločitve, še prej pa v krajevni 
skupnosti in TOZD zavzemajo stališča do vseh ključnih 
problemov našega razvoja in akcije, ki je potrebna za 
spreminjanje razmer. 

MARJAN OROŽEN: 

- Oblike in način izvajanja ter drugi pogoji, da bi delovni 
ljudje lahko uresničevali svoje pravice in dolžnosti družbene 
samozaščite, naj bi podrobno določevali z družbenim 
dogovorom v okviru občine in med njimi ter s samo-
upravnimi sporazumi v okviru širših skupnosti združenega 
dela oziroma z drugimi samoupravnimi akti. 

dilo kolektiva „Gorenja", da so 
družbeni interesi pred oseb-
nimi, utrditi pa tudi enotnost, 
saj bo mogoče le na ta način 
najuspešneje reševati vse proble-
me. 

»Energije za boljši jutri nam 
v Gorenju ni nikoli manjkalo", 
je ob zaključku razprave na-
glasil Ivan Atelšek. „Ne sme 
nam je zmanjkati tudi danes, ko 
jo resnično najbolj potrebu-
jemo!" 

NA OSNOVI UGOTOVITEV 
DOLOČITI NALOGE 

Z akcijo za boljše gospo-
darjenje začenjajo v tovarni gos-
podinjske opreme »Gorenje" 
Velenje uresničevati zaključke 
nedavne seje Izvršnega komiteja 
Predsedstva Centralnega ko-
miteja Zveze komunistov Slo-
venije. Poudarjeno je bilo, da je 
treba v slehernem okolju oce-
niti pomen sistemskih spre-
memb in stanja v temeljnih 
organizacijah združenega dela v 
zvezi z uveljavljanjem novega 
sistema oblikovanja in ugotav-
ljanja dohodka temeljnih orga-
nizacij združenega dela ter za-
gotavljanja plačil med upo-
rabniki družbenih sredstev. Na 
osnovi ugotovitev pa je treba 
določiti naloge. Potrebna pa bo 
kar največja doslednost pri izva-
janju dogovorjenih nalog, saj v 
zadnji akciji za stabilizacijo niso 
dosegli takšnih rezultatov, kot 

so jih pričakovali oziroma na-
črtovali. 

Ob ocenjevanju položaja in 
oblikovanju predlogov sklepov 
za akcije v zvezi z izvajanjem 
planskih nalog, produktivnostjo 
dela, izvrševanjem nalog skup-
nih služb, gibanjem osebnih do-
hodkov, prodajo izdelkov doma 
in na tujem ter odnosi znotraj 
temeljnih organizacij združe-
nega dela ter med njimi, so 
poudarili, da kljub prizade-
vanjem še niso storjeni vsi po-
trebni ukrepi v zvezi z uveljav-
ljanjem novosti, ki bodo začele 
veljati 1. aprila kot sestavni del 
naših družbenoekonomskih od-
nosov. 

VEČJO POZORNOST 
TUDI PRIHODNJEMU 

RAZVOJU 
Širši politični aktiv je na 

zadnjem sestanku tudi opozoril, 
da je bilo ob preveliki angažira-
nosti z reševanjem tekočih gos-
podarskih problemov premalo 
časa za iskanje poti nadaljnjega 
razvoja, se pravi za pospešeno 
iskanje novih programov. Zato 
bo treba v prihodnje tovrstna 
hotenja in razmišljanja postaviti 
v ospredje, da bi ob beli tehniki 
jasneje opredelili nove pro-
grame ter zagotovili racionalne 
naložbe razpoložljivih sredstev. 

Dogovorjeno pa je tudi bilo, 
da bodo z oceno sedanjega gos-
podarskega trenutka kar najbolj 
podrobno seznanili vseh 7.000 
zaposlenih v tovarni gospodinj-
ske opreme »Gorenje" Velenje, 
pri čemer bodo zasledovali 
osnovno vodilo, da vse zaposle-
ne vključijo v prizadevanja za 
boljše rezultate gospodaijenja v 
prihodnje. 

Zaostriti 
odgovornost komunistov 

— članov sindikata 
Vloga in dejavnost komunista pri uresničevanju nalog 

sindikata ter aktualne naloge sindikata danes so bile glavne 
teme nedavnega pogovora komunistov, ki delujejo v občin-
skih organih sindikata in zveze sindikatov Velenje. 

V uvodni besedi je predsednik občinskega sveta Marcel Medved 
poudaril, da obširne naloge, ki so si jih zadali ob sprejemanju načrtov 
za letos tako v sindikatih kot v zvezi sindikatov v občini, obvezujejo 
vse člane občinskih organov sindikatov in zveze sindikatov, še 
posebej pa člane zveze komunistov v teh organih, da so odgovorni za 
uresničitev vseh sprejetih nalog. Uresničevanje teh nalog pa pomeni 
hkrati uresničevanje sklepov 8. kongresa zveze sindikatov Slovenije. 

Opozoril je tudi na nekatere negativne pojave v odnosih v tozdih in 
med njimi ter v organizacijah združenega dela. Posledice takšnih 
odnosov se kažejo v večtirnosti reševanja nalog pri skupnih akcijah. 
Vse to se negativno odraža tudi na gospodarskih rezultatih. Tudi 
akcija za stabilizacijo gospodarstva še ni dala zadovoljivih rezultatov. 
Se bolj bo treba poživiti tudi delo sindikalnih skupin. 

Tudi na področju samoupravnega delavskega nadzora še ni opaziti 
bistvenih vsebinskih premikov. Vse to so področja, kjer bi morali 
komunisti člani sindikata delovati kot pobudniki, organizatorji in 
usmerjevalci politične dejavnosti delavcev. Žal, pa kot kaže za zdaj še 
ni tako. 

V 125 osnovnih organizacijah sindikata, ki delujejo v občini, jih je 
namreč kar enajst takšnih, kjer v svojem izvršilnem organu nimajo 
nobenega člana zveze komunistov. Na drugi strani tudi komunisti 
ponekod niso tako aktivni kot bi morali biti oziroma kot se od njih 
pričakuje. Lep dokaz takšne trditve je tudi omenjeni pogovor, na 
katerega so povabili 102 komunista člana sindikata vabilu pa se jih je 
odzvalo le 43, opravičilo pa 12. 

V zvezi s tem so udeleženci pogovora poudarili, da je treba 
zaostriti odgovornost posameznih članov ter se zavzeli za doslednejše 
uresničevanje nalog in njihovo sprotno preverjanje, kar bi prepreče-
valo zastajanje na pol poti. Z nedejavnostjo posameznih članov zveze 
komunistov v organih sindikata je treba v bodoče poleg osnovne 
organizacije sindikata, iz katere izhajajo delegati, seznanjati tudi 
ustrezno osnovno organizacijo zveze komunistov. Prizadevali si bodo, 
da bi imeli v prihodnje večji vpliv na kadrovanje v sindikatih, še zlasti 
v osnovnih organizacijah sindikata, s čimer naj bi dosegli, da bo 
čimveč sindikalnih funkcionarjev iz vrst članov zveze komunistov. 
Občinskemu komiteju ZK bodo predlagali, da ugotovi ali so vse 
osnovne organizacije ZK v občini obravnavale dejavnost komunistov 
v sindikatih v skladu s 5. sejo CK ZKS in da bi osnovne organizacije 
ZK takšno oceno v bodoče pripravljale vsaj enkrat na leto. Komunisti 
v osnovnih organizacijah sindikata naj bi čimprej obravnavali, kako je 
zaživel delegatski sistem še zlasti v sindikatih, zavzeli pa so se tudi za 
to, da bi moral biti v vsaki večji delovni organizaciji profesionalni 
sindikalni delavec. 

Med aktualnimi nalogami sindikatov danes pa so na pogovoru med 
drugim opozorili na dosledno uresničevanje delegatskega sistema, na 
pomen uresničevanja družbene samozaščite, nadaljnje izobraževanja 
članstva, dopolnitev stabilizacijskih programov po zaključnih računih 
ter na pomen seznanjanja čim širšega kroga ljudi s pomembnostjo 
novih gospodarskih ukrepov. 

Ob koncu pogovora je Janko Vovk, vodja plansko analitske službe 
pri skupščini občine Velenje vse udeležence seznanil z gospodarskim 
gibanjem v občini v lanskem letu. Lojze Napotnik, direktor službe 
družbenega knjigovodstva pa je spregovoril o novih zakonih na 
področju gospodarstva, ki so začeli veljati te dni. 

Z vsemi sprejeti sklepi pa bodo udeleženci pogovora seznanili tudi 
občinski komite ZK Velenje. 
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* V VELENJU SO SE SESTALI ZBORI OBČINSKE SKUPŠČINE 

Proračun in družbeni dogovori 
Na seji, ki je bila v sredo, so delegati velenjske skupščine sprejeli občinski proračun - Letošnja sredstva ne zado-
ščajo zahtevam, zato bodo morali poiskati dodatne vire za financiranje šolstva in razvoj kmetijstva - Izvršni svet 

prevzel obveznost, da bodo finančne potrebe za pospeševanje kmetijstva rešili z družbenim dogovorom 

V sredo je bila seja vseh treh zborov velenjske občinske skup-
ščine. Najprej je sekretarka občinske skupščine Hermina Klančnik 
opozorila na nakatere pomanjkljivosti v delegatskem sistemu. 

Ko je komisija za verifikacijo pooblastil delegatov opravila svoje 
delo, so ugotovili, da udeležba ni najboljša. Skupščina pa je bila 
kljub temu sklepčna. 

Delegati so na prejšnji seji že 
razpravljali o družbenem dogo-
voru o splošni in skupni porabi 
v občini Velenje za letošnje 
leto. Podpredsednik izvršnega 
sveta Lado Zakošek je delegate 
opozoril na zelo skromna sred-
stva, saj na primer, izobraže-
valna skupnost s sredstvi, ki so 
ji namenjena, ne bo mogla kriti 
niti osnovnih potreb. Poiskati 
bomo morali še kakšne druge 
načine zbiranja sredstev. Ker je 
v občinskem proračunu letos 
premalo denaija, bodo mnogi 
prikrajšani. Še posebno se ču-
tijo prizadete kmetijci, ki so na 
seji zahtevali iz občinskega pro-
računa še dodatna sredstva. Če 
pa bi ugodili njihovi želji, bi s 
tem oškodovali nekoga drugega. 
Izvršni svet se je obvezal, da bo 
storil vse, da bi se finančni pri-

manjkljaj v kmetijstvu kril z 
družbenim dogovarjanjem de-
lovnih organizacij. To dogovar-
janje je že v teku in vse kaže, da 
lahko pričakujemo ugodne re-
zultate. Delegati se zavedajo, 
kako nujno je v naši občini raz-
vijati kmetijstvo. Družbeni do-
govor o splošni in skupni porabi 
ter odlok o proračunu občine 
Velenje so po živahni razpravi 
delegati sprejeli. 

Družbeni dogovor o temeljih 
kadrovske politike so delegati 
sprejemali s precejšnjo zamudo, 
saj bi morali to storiti že pred 
dvema letoma. Ta dogovor je že 
bil v javni razpravi. Delegati so 
ga sprejeli s tem, da so pripravili 
člen, ki govori o strokovnih za-
htevah za delovna mesta indivi-
dualnih poslovodnih organov in 
za vodilna delovna mesta. Te 

naj bi podpisniki sporazuma do-
ločili le v eni stopnji izobrazbe, 
izjemoma pa jih lahko določijo 
tudi alternativno. 

Delegati so sprejeli tudi do-
govor o družbeni samozaščiti v 
naši občini - tudi ta dogovor je 
Že bil v javni razpravi - dobili 
pa so še kratko informacijo o 
gibanju gospodarstva v občini 
Velenje v preteklem letu. 
Obravnavali so še odlok o spre-
membi odloka o davkih obča-
nov ter o spremembi odloka o 
posebnem občinskem davku od 
prometa proizvodov in od pla-
čil za storitve. Tu gre le za toč-
nejšo opredelitev. Oboje so de-
legati vseh treh zborov velenj-
ske občinske skupščine sprejeli. 

Ze lani so sprejeli vrsto do-
ločil, v sklopu katerih je tudi 
to, da se delegatom izplača na-
domestila osebnih dohodkov za 
čas, ko opravljajo svojo delegat-
sko dolžnost, povrnejo pa se 
jim tudi prevozni stroški. Nado-
mestila za osebne dohodke kri-
jejo temeljne organizacije zdru-

ženega dela. Za delegate kmete 
in samostojne obrtnike pa bodo 
šla ta nadomestila osebnih do-
hodkov iz občinskega prora-
čuna. Iz tega gredo tudi potni 
stroški delegatov. Ta odlok in 
pa dolgoročno okvirni program 
sodelovanja občin Velenja in 
Splita so delegati sprejeli. Po-
trdili pa so tudi statut skup-
nosti socialnega varstva. 

Zbor krajevnih skupnosti pa 
je obravnaval še odlok o spre-
membah odloka o določitvi šte-
vila delegatskih mest po dejav-
nostih in okoliših za zbor zdru-
ženega dela skupščine občine 
Velenje. To in pa sklep o po-
trditvi statutarnega sklepa k star 
tutu Stanovanjskega podjetja 
Velenje so delegati sprejeli. 

Delegati vseh treh zborov so 
imenovali še komisijo za pre-
gled zaključnega računa pri-
spevkov in davkov skupščine 
občine Velenje. 

Tudi na tej seji so bila na 
dnevnem redu še delegatska 
vprašanja. 

Mp m^vmmm« 
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Delovna organizacija RŠC Velenje zaposluje 60 invalidov D. in 
HI. kategorije, ki so razporejeni na najrazličnejša delovna mesta v 
posameznih TOZD. Na posvetu invalidov dne 16.3.1976, ki so se 
& udeležili tudi predstavnik skupnosti pokojninsko invalidskega 
zavarovanja Maks Podlesnik, predstavnik društva invalidov Velenje, 
Edo Centrih, predstavnik zveze sindikatov Velenje Albin Amon, 
predstavniki DO in TOZD ter družbenopolitičnih organizacij 
delovne organizacije, je bilo jasno poudarjeno, da je tak posvet zelo 
primeren in da se tudi invalidi želijo z vso zavzetostjo vključiti 
enako kot' drugi člani v združeno delo in samoupravni sistem. 

INVALIDI 
NAJ SE IZOBRAŽUJEJO 
V kratkem pregledu so bih 

invalidi seznanjeni s pravicami 
in obveznostmi, z željo, da se 
aktivneje vključijo v proizvod-
no — samoupravni proces, ker 
jim pravno varstvo zagotavlja 
take objektivne pogoje za živ-
ljenjsko delo in take medse-
bojne odnose ter socialne raz-

mere, da ni potrebno, da bi 
živeli izolirano in z moralno 
miselnostjo, da ne morejo ak-
tivno sodelovati v vseh procesih 
medsebojnega delovanja. Ustav-
ni red tudi zagotavlja inva-
lidom, da s tem, ko delajo z 
družbenimi sredstvi tudi nepo-
sredno in enakopravno z dru-
gimi v združenem delu odločajo 
o vseh zadevah družbene repro-

Enakopravno se vključujejo v združeno delo 

dukcije o pogojih, in odnosih 
medsebojne odvisnosti, odgo-
vornosti, solidarnosti ter uresni-
čujejo svoj osebni, materialni in 
moralni interes. Ustava pove-
zuje vse ljudi v celoto, druž-
beno skupnost in s posebnimi 
ukrepi zagotavlja ustrezne živ-
ljenjske razmere tudi za delovne 
ljudi z manjšo delovno sposob-
nostjo tako, da je na temelju 
solidarnosti in vzajemnosti za-
gotovljena socialna in ekonom-
ska varnost. Družbeni položaj 
invalidov zahteva usposobitev 
za delo, za optimalno zaposle-
nost glede na preostalo delovno 
sposobnost. Etolžnost invalidov 
pa je, da se aktivno vključijo v 
združeno delo, da glede na 
svojo preostalo delovno spo-
sobnost kar najbolj prispevajo k 
doseganju skupnih rezultatov. 
V delovni organizaciji so inva-
lidi, ki v celoti dosegajo in 
ustvarjajo normalni delovni 
uspeh. Bilo je že več primerov 
poklicne rehabilitacije, le ta pa 
je povezana tudi s samoinicia-
tivnostjo invalida, ki mora po-
kazati željo, da se želi dopol-
nilno izobraževati. Nekateri in-
validi so s preobrazbo dosegli, 
da so v celoti vključeni v de-
lovni proces. Pri preobrazbi pa 
nastopa ovira, ekonomska ka-
tegorija razlike — izplačevanega 
nadomestila, ker invalid, ki se 
preobrazi, doseže primernejše, 
bolje uvrščeno delovno mesto 
tako, da za svojo invalidnost ne 
sprejema več razlike in mu ta 
politika izplačevanja nado-
mestil mnogokrat ne ustreza, 
ker je raje razporejen na nižje 
uvrščeno delovno mesto s tem, 
da prejema razliko, poleg tega 
pa se mu za prekvalifikacijo -
preobrazbo ni potrebno izobra-
ževati. Strmeti pa je potrebno 
za takimi preobrazbami, za čim 
širše usposabljanje, ker samo 
ekonomska nadomestitev ne 
more in ne sme biti edino me-
rilo vključevanja v združeno 
delo. Invalidi so v preteklosti 
pokazali premalo aktivnosti za 
sodelovanje pri boljši realizaciji 
njihovih zahtev. Tako invalidi 
godrnjajo, da se za njihove pra-
vice in obveznosti nihče ne 
zanima, ustvarja pa se tudi mne-
nje, da invalidi ne izpolnjujejo 
svojih delovnih obveznosti Iz 
plačana razlika je ekonomska 
pravica, ki jo morajo ustvariti 

vsi delavci, vključujoč invalide. 
S skupnimi zalaganji se bodo ta 
nasprotna mnenja vsekakor od-
stranila, ker mnogokrat ni vse 
ekonomsko izplačilo, temveč 
tudi moralna sredina, v kateri se 
znajde človek, ko postane inva-
lid. 

ENAKOPRAVNO 
VKLJUČEVANJE 

V ZDRUŽENO DELO 
Invalidom so bih obrazloženi 

obstoječi predpisi, ki varujejo 
njihove pravice, kakor tudi ob-
veznosti, ki jih imajo v zdru-
ženem delu. Nadalje so invalidi 
izbrali svojo komisijo, katere 
pristojnost je ta, da obravnava 
predhodno katerokoli vpra-
šanje, ki se nanaša na invalida, 
predno se zadeva predloži sa-
moupravnemu organu. Sezna-
njeni so bili tudi s postopkom 
odmerjanja novega nadomestila 
za leto 1976. S strani stro-
kovnih služb je bilo odgo-
vorjeno na večino postavljenih 
vprašanj. Ob koncu so invalidi 
sprejeli tudi osnutek sporazuma 
o zaposlovanju in razporeditvi 
invalidov v delovni organizaciji. 

Vsekakor se je vseh 52 inva-
lidov in ostalih udeležencev 
razšlo s posveta v prepričanju, 
da smo storili prvi temeljni ko-
rak, ki bo v korist in zadovolj-
stvo invalidom in vsem ostalim 
članom z željo, da se v okviru 
doseganja pravic in obveznosti 
vsi člani invalidi in neinvalidi 
enakopravno in enakovredno 
vključujemo v naše skupno delo 
in življenje. 

USPEŠNI 
VELENJSKI 
MILIČNIKI 

Iz poročila postaje milice Velenje — poročilo je na 
ponedeljkovi seji obravnaval tudi izvršni svet skupščine 
občine Velenje — je razvidno, da so delavci milice lani 
obravnavali kar 917 kaznivih dejanj, kar je za 132 več kot 
leta 1974. Uspešno so v preteklem letu raziskali 646 
kaznivih dejanj. 

Zelo so lani porastla kaz-
niva dejanja zoper družbeno 
in zasebno premoženje. De-
lavci postaje milice so obrav-
navali kar 183 velikih in 
vlomnih tatvin, kar je za 31 
več kot leto prej. V teh 
primerih gre predvsem za 
vlome v trgovske in gostin-
ske lokale, objekte na grad-
biščih v delovnih organiza-
cijah, stanovanjske in kletne 
prostore, za \dome v avto-
mobile, garderobne omarice 
v delovnih organizacijah idr. 
Miličnikom je uspelo v 99 
primerih odkriti vlomilce. 
Najtežje je raziskati vlomne 
tatvine na raznih gradbiščih, 
precej večje število neraz-
iskanih primerov pa je v 
lanskem letu bilo tudi v novi 
soseski Bevče, ker je še ne-
naseljena in neosvetljena. 

V lanskem letu se je znat-
no povečala tudi materialna 
škoda, ki je storjena s kazni-
vimi dejanji tako v družbe-
nem kot zasebnem sektorju. 
Tako je ta škoda leta 1974 
znašala na družbenem sek-
torju nekaj več kot 730 ti-
soč dinaijev, lani pa je bila 
že štirikrat večja — 2,9 mili-
jona dinaijev. V zasebnem 
sektoiju pa so nastalo škodo 
ocenili na več kot 999 tisoč, 
dinarjev, predlani pa na mili-
jon 581 tisoč dinaijev. 

Tako velikega porasta 
škode s storitvijo kaznivih 
dejanj tako na družbenem 
kot na zasebnem sektoiju 
delavci postaje milice doslej 
še niso zabeležili. 

Med 860 storilci, ki so jih 
lani obravnavali, je 677 pol-
noletnih oseb, 160 mlajših 
in starejših mladoletnikov 
ter 23 otrok. V zvezi s tem 
je treba povedati, da se je 
število kaznivih dejanj, ki so 
jih storili mladoletniki v lan-
skem letu, v primeijavi z 
letom poprej zmanjšalo kar 
za 69. 

Precejšen problem so tat-
vine koles in koles s po-
možnimi motorji. Te tatvine 
so bile največkrat storjene 
pred trgovskimi in gostin-
skimi lokah. Poizvedbe pa 
največkrat pokažejo, da ko-
lesa niso bila zaklenjena in 
gre tako v glavnem le za 
neupravičeno uporabo. Sto-
rilci se namreč največkrat le 
prepeljejo do določenega 
kraja in tam pustijo vozilo. 

Pri svojem delu pa se mi-
ličniki srečujejo tudi z laž-
nimi prijavami o stoijenem 
kaznivem dejanju roparskega 
napada ali tatvine. Kar v 
šestih primerih so namreč 

Invalid pri delu 

pri zbiranju obvestil ugoto-
vili, da so oškodovanci dali 
krivo ovadbo predvsem zato, 
ker so denar zapravili v go-
stinskih lokalih ali pri kar-1 

tanju. 
V lanskem letu so skupaj 

z delavci uprave javne var-
nosti Celje obravnavali s 
področja gospodarskega kri-
minala in gospodarskih pre-
stopkov 31 primerov. 

V preteklem letu se je 
povečalo tudi število samo-
morov od tri na šest in 
občutno število požarov od 
sedem na 21. 

Precej dela so imeli tudi s 
kršitelji javnega reda in 
miru. Kar za 367 oseb (28 
več kot predlani) so dali 
prijavo sodniku za prekrške. 

Večje je bilo tudi število 
prometnih nesreč. Tako so 
leta 1974 obravnavah 703 
prometne nesreče, v minu-
lem letu pa 753. 

Pri tem je zaskrbljujoče, 
da se je število hudo poško-
dovanih oseb povečalo za 
19, lažje poškodovanih pa za 
dve osebi. Smrtnih primerov 
je bilo za enega manj kot 
pred dvema letoma. Tako je 
bilo lani na naših cestah 
deset smrtnih primerov, 
hudo telesno poškodovanih 
78 ter 105 nesreč z lažjimi 
telesnimi poškodbami. 

Največ nesreč se je zgo-
dilo v samih mestih Velenje 
in Šoštanj, najmanj nesreč 
pa je bilo na nekategorizira-
nih cestah. Zanimivo je tudi, 
da se je precej nesreč pripe-
tilo tudi na parkirnih pro-
storih. 

Med povzročitelji nesreč 
so na prvem mestu vozniki 
osebnih avtomobilov 595 
(za 40 več kot leta 1974), 
na drugem mestu so kole-
saiji in mopedisti - 92 (leta 
1974- 83), na tretjem mestu 
pa vozniki tovornih avtomo-
bilov. Razveseljivo je, da so 
bili lani med povzročitelji 
nesreč le trije pešci, kar je za 
osem manj kot pred dvema 
letoma. 

Kar 185 nesreč se je pri-
petilo zaradi neprimerne hit-
rosti, 154 zaradi izsiljevanja 
hitrosti, 47 zaradi vinjenosti, 
najmanj 12 pa zaradi nepra-
vilnega ustavljanja. 

Miličniki so lani odvzeli 
119 vozniških dovoljenj 
(leta 1974 218) v 287 prim-
erih so preprečili nadaljnjo 
vožnjo, v 291 pa so voz-
nikom odvzeli prometno do-
voljenje. 

Poleg tega so v lanskem letu 
.med drugim mandatno kaznovali 
kar 2554 oseb (predlani 6510), 
na kraju samem so poslali krši-
teljem 199 plačilnih nalogov. 

Poročilo o delu in proble-
matiki postaje milice Velenje 
tudi poudarja, da so delavci mi-
lice v lanskem letu zelo tesno 
sodelovali z organizacijami, 
skupnostmi oziroma posamez-
nimi službami v občini. 

Še zlasti pa se je lani okrepilo 
sodelovanje s krajevnimi skup-
nostmi predvsem na področju 
varnosti in družbene samoza-
ščite. 

Iz poročila je razvidno, da je 
zelo zaskrbljujoča kaznovalna 
politika. Sodnik za prekrške 
namreč po zelo dolgem času 
izdaja odločbe o kaznovanju 
kršiteljev. Tako so na primer 
prejeli kar 283 odločb o zasta-
ranju postopka. 

Kot že vrsto let postajo milice 
Velenje tudi letos pesti vprašanje 
pomanjkanja kadrov. Trenutno 
jim namreč primanjkuje kar dva-
najst miličnikov. Glavni pogoj, 
da dobijo manjkajoče delavce, 
so stanovanja. Žal pa teh ni-
majo. 
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VSI NISO BILI POGUMNI 
Novinar Vsevolod Višnjevski je bil zadnjikrat v Lenin-

gradu takrat, ko se je vrnil iz pekla pri Talinu. V Kronštatu 
je delal noč in dan. Sestavljal je pamflete, pisal brzojavna 
poročila za Pravdo in Rdečo zvezdo ter pripravljal govore za 
politične delavce in časnike. 11. septembra je krenil proti 
mestu. Nekaj časa se je vozil s čolnom, potem je nadaljeval 
potovanje z vlakom. Ko je vstopil v vagon, so sirene na-
znanile zračni napad, v smeri Ligova pa je bilo videti ognjene 
plamene in eksplozije. Prav na tem mestu, južno od Lenin-
grada, so se Nemci skušali prebiti do železniške proge. Viš-
njevski je bil zadovoljen, da so ljudje na vlaku kljub zrač-
nemu napadu ostali še dokaj mirni. Kljub nenehnim na 
padom, bombam, streljanju in ognju se mestni promet ni 
ustavil, celo čistilci čevljev so ostali na svojih starih mestih. 

Vse to se je človeku le zdelo: ljudje so bili kljub na-
videznemu miru, polni strahu in zbegano so se vpraševali, kaj 
se bo zgodilo jutri. Iz dneva v dan so se po mestu širile 
najrazličnejše govorice, ki so povzročale zmešnjavo in pre-
plah. Sovjetski urad za informacije pa je ljudem posredoval 
le.skope novice o dogodkih in s tem hkrati večal negotovošt 

in sjtrah. Celo tisti, ki vedeli nekaj več o vsem, kar se je 
dogajalo na fronti in v mestu, so se često zaman trudili, da bi 
v dnevnih novicah razvozlali najrazličnejše neznanke, kot je 
bilo na primer »oporišče" ali »armada N" in podobno. Ljud-
je so se spraševali, kaj se je zgodilo z obrambo pri Volhovu, 
kaj je z železnico do Moskve in še marsikaj. Slišali so, da je 
železniška proga pretrgana, toda uradnega odgovora na svoja 
vprašanja niso dobili. Tudi v časopisju in radiu niso našli 
odgovora na svoja vprašanja. Tako sploh niso vedeli, kaj se v 
resnici iz dneva v dan dogaja v njihovi bližnji in daljnji oko-
lici. Občutek negotovosti in zmedenosti je bil vedno očit-
nejši v sleherni besedi, pogledu. Slutili so, da se bližajo mestu 
hudi časi, da sovražnik zmaguje in napreduje s svojim pro-
diranjem v sovjetsko zaledje, niso pa vedeli, kako daleč je že 
prodrl. Kaj vse so jim zamolčali? 

Vsevolod Kočetov je bil v svojih črnogledih mislih pre-
pričan, da je mesto polno ovaduhov in izdajalcev, ki bi ob 
sovražnikovem vdofu takoj prešli na njegovo stran in mu 
pomagali. Spomnil se je leta 1919, ko je belogardistični ge-
ne'ral Judenič kričal, da bo na vsako ulično svetilko obesil 
boljševika. Kočetov je bil prepričan, da bi isto storili tudi 
Nemci, vendar s to razliko, da bi jim za njihovo zločinsko 
delovanje zmanjkalo uličnih svetilk. Na stotine ah celo na 
tisoče vislic bi morali postaviti na Marsovih poljanah, na 
Palačnem trgu in na obrežju Neve. Zgrozil se je ob takšnih 
mislih. 

Dobro je poznal nemške zločine na zasedenem ozemlju. O 
tem mu je pripovedoval tudi komisar Semenov, ki se je iz 
vasi blizu fronte prebil čez nemško črto. 

„Zdaj človfek šele spoznava resnico o nemškem fašizmu," 
mu je pripovedoval. 

„Samo ukazi in grožnje." 
Pokazal mu je razglas, ki ga je strgal z vaške ograje. N? 

njem je pisalo: 
1. Pripadniki Rdeče armade se morajo v štiriindvajsetih 

urah oglasiti na vojaškem poveljstvu, sicer.bodo kot partizani 
ustreljeni. 

2.. Vsak partizan bo na mestu ustreljen. 
3. Prebivalci, ki pomagajo Rdeči armadi ali partizanom, 

bodo na mestu ustreljeni. 
Tako točka za točko, vsaka pa se je končavala z groz-

ljivimi besedami: „bodo n» mestu ustreljeni" 

Maturantski ples gimnazijcev 

Z zvoki valčka so konec preteklega tedna maturantje velenjske 
gimnazije začeli letošnji maturantski ples. Pokroviteljstvo nad 
tem že enajstim plesom je tudi letos prevzela skupščina občine 
Velenje, prostore pa je odstopilo gostinsko podjetje Paka. 

Mladi fantje in dekleta z rdečimi nageljni na prsih so se v 
družbi staršev in profesorjev s tem plesom formalno že poslovili 
od dijaškega stanu. 

Ples je bil prava modna revija v malem in starši so morali 
globoko seči v žep, da so kupili nov „gvant", čeprav bi bila prav 
gotovo dobra tudi obleka, ki visi v omari. Toda moč navade je 
spet opravila svoje. jj g 

PRVA PLOŠČA 

Ave na novi poti 
Velika, če ne največja želja vsakega ansambla je, da bi se njihove 

skladbe pojavile na ploščah. Seveda je za to treba veliko trdega 
dela, dolgih vaj, veliko nastopov . . . Pred nedavnim se je v naših 
trgovinah pojavila prva plošča velenjske skupine AVE z dvema 
skladbama: Belo telo in Ti si tajna, ki je izšla pri radio televiziji 
Beograd. Prejšnji teden so člani skupine prvi skladbi s prve plošče 
tudi uradno promovirali na mladinskem plesu v Velenju. Avtor 
obeh skladb je Rajko Džordževič, kije tudi vodja skupine. 

„Igrati smo začeli pred pe-
timi leti. Takrat smo nastopali 
še kot trio, v katerem sta bila 
poleg mene še Mišo Melanšek in 
Vlado Šuster." 

Njihovi inštrumenti so bili 
kitare in ustne orglice. Pozneje 
se jim je pridružil še Gvido 
Hauptman in njihovo igranje 
popestril z violino. Sprva so 
igrali komercialno glasbo „S to 
zvrstjo glasbe smo dosegli vsaj 
za nas nekaj lepih uspehov. 
Nastopili smo na TV Zagreb in 
Ljubljana v oddaji Mladi za 
mlade. Ena izmed naših skladb 
je posneta tudi na veliki plošči s 
Pop boom festivala leta 1973 v 
Ljubljani. Naš največji uspeh iz 
tega časa pa je bil prav gotovo 

GVATO ..'.V. 
KAKO P A 
TI T U K A 3 « . 

P O Z D R . A W . 3 E N , 
B R A T N A C E ! 
P R I Š E L .SEN* S E 
M A L O K O P A T . . . 
R E S I L . T E B O M ! 

KOMANDOSI 
3REZ BARETK 

Potem so bliskovvito stekli po stopnicah navzdol in prav 
nič nežno vrgli Nikolaja, zavitega v debelo preprogo, v 
tovornjak, ki ga je pripeljal Foelkersam. 

„Na letališče," je ukazal Skorzeny šoferju. „Jaz pridem 
takoj za teboj. „Potem je še naročil FoelkersamO naj se 
hitro umakne s svojo četo po stranski ulici in jo pripelje na 
letališče. 

Medtem ko je Foelkersam zbiral svoje ljudi, da bi jih 
odpeljal na letališče, je Skorzeny stekel k svojemu avto-
mobilu in skočil vanj. Komaj je pognal in zavil okoli prvega 
vogala, je skorajda povozil nekega madžarskega kapetana, ki 
je tekel na čelu svoje čete. To je bila očitno okrepitev, kije 
prihajala na pomoč. Zadaj je videl še eno četo in dvesto 
metrov daleč drugo. Madžarski bataljon je hitel na pomoč! 

Predno je utegnil madžarski kapetan karkoli storiti, je 
Skorzeny zavpil:,,Stojte, nikar v to smer!" 

Na vsak način je moral zadržati Madžare vsaj toliko časa, 
da se bodo Foelkersamovi komandosi umaknili — niti 
najmanj si ni želel, da bi se začele ulične borbe. 

„Zakaj? " je vprašal madžarski kapetan in Skorzeny se je 
zapletel v pogovor, ki je trajal dobrih pee minut. V 
trenutku, ko je Madžar očitno začel izgubljati potrpljenje, 
Skorzeny pa je bil tudi že prepričan, da so se njegovi 
komandosi umaknili, je malomarno zamahnil z roko in 
dejal: „Sicer pa storite kar hočete, jaz sem vas opozoril!" 

Madžar ga je pogledal, nekaj zamrmral v brado in se 
pognal s svojimi ljudmi naprej. Skorzeny se je odpeljal proti 
letališču. 

Prispel je še pravočasno, da je videl ugrabljenega moža v 
>gi, kako so porinili v letalo, ki je že čakalo s 

nekaj trenutkov in Hortyjev sin je bil 
P1?! . 
pnžganinu motorji, 
na poti v Nemčijo. 

„Sedaj pa bo, kar bo," si je rekel Skorzeny in odšel v 
hotel, v katerem je bilo nemško poveljstvoo Budimpešte, da 
počaka na reakcijo starega madžarskega diktatorja. 

Čez nekaj minut so telefonirali iz nemške ambasade, ki je 
bila poleg Hortyjevega dvorca in sporoččili, da je poslopjee 
popolnooma obkoljeno. Madžari ne pustijo nikogar ne ven, 

'ne noter. 
Začelo se je, jey pomislil. 
Pretvarjanja je bilo skorajda konec in obe strani sta 

vedeli, da se bo zdaj zdaj začelo odločilno dejanje. 
Malo kasneje je budimpeštanska radijska postaja opo-

zorila poslušalce, da bodo čez pol ure oddajali važno 
sporočilo in ko je minil napovedan čas, so prebrali 
Hortyjevo izjavo. 

Potem ko je dodobra ozmerjal svoje nemške zaveznike, je 
na koncu sporočil, da je v tem trenutku popolnoma jasno, 
daa bo Nemčija izgubila vojno . . . zato se je madžarska 
vlada odločila, da sklene s Sovjetsko zvezo premirje in neha 
vse sovražnooti na vzhodni fronti. 

To je bila njegova reakcija na novico, da so mu ugrabili 
sina. Sedaj je bilo vse odvisno od tega, če so sovjetske čete 
že pripravljene, da nastoopijo, ali pa je sporočilo starega 
diktatorja prišlo tako nepričakovano in zgodaj, da še niso 
pripravljeni. 

Neki nemški general je takoj poletel z izvidniškim 
letalom na fronto in pristal na travniku poleg glavnega štaba 
madžarske vojske. Hotel je prepričati poveljnika madžarskih 
sil, generala Miklasa, naj ne uboga Hortyja - pa je bil 
prepozen. Miklas je z nekaterimi najožjimi sodelavci že 
prestopil na sovjetsko stran. 

Toda madžarski nižji poveljniki so še oklevali. Večina jih 
je sicer slišala Hortyjevo izjavo, toda za vdajo so hoteli imeti 
še pismen ukaz. Tega pa v zmedi in naglici Horty še ni 
utegnil poslati poveljniku na fronti. 

Tako se je Nemcem znova ponudila možnost, da v 
zadnjem trenutku obrnejo kolo sreče. Treba je bilo na vsak 
način onemogočiti Hortyja in imenovati novo vlado, ki bo 
preklicala sporočilo o premirju s Sovjetsko zvezo. 

IZ ARHIVOV NACISTIČNEGA 
VOJNEGA STROJA 

Ampak kakko priti do starega admirala, ki ga je sredi 
njegove trdnjave na hribu nad Budimpešto branilo nekaj 
tisoč vojakov? 

Skorzeny je vedel, da imajo Madžari v okolici prestolnice 
tri svoje divizije, Nemci pa komaj eno - torej bi odkrit boj 
skorajda ne prišel v poštev, ne glede na to, da bi bila potem 
madžarska vojska izgubljena kot zaveznik. Madžari za-
nesljivo ne bi šli prek prelite krvi svojih vojakov. 

Vso reč je bilo treba izpeljati tako, da bo Horty prišel v 
njihove roke brez prelivanja krvi, ali pa v najboljšem 
primeru le ob minimalnih žrtvah na eni in drugi strani. 

Vrhovna komanda nemške vojske je naročila Skorzenyju 
- naj uporabi padalce in izvede letalski desant. Toda za kaj 
takega je bilo okoli Hortyjeve palače premalo prostora. 

SS polkovnik Bach-Zelewski, ki je poveljeval SS 
odredom na Madžarskem, je zatrjeval, da je treba grad in 
dvorec nad Budimpešto preprosto zravnati z zemljo. Na 
skrivaj je z vso naglico dal prepeljati na drugo stran Donave 
400 milimetrski top, ki so ga že uporabili pri obleganju 
Sevastopolja. 

Skorzeny je zatrjeval, da to sploh ne pride v poštev. 
Morda bi tako res dobili Hortyja v roke, toda razrušili bi 
ponos budimpeštanske arhitekture in zanesljivo obrnili proti 
sebi madžarsko vojsko. 

Večina nemških višjih oficirjev je na sestanku, na 
katerem naj bi se odločili za najboljši način kako dobiti 
Hortyja, sicer menila, da je to, kar trdi Skorzeny, res, hkrati 
pa niso imeli pri roki nobenega boljšega načrta. 

Tedaj pa jim je Skorzeny razložil svojo zamisel. 
Šlo je za preprosto ukano: medtem ko bo nemška 

vojskka z vseh strani obkolila dvorec in sporočila, da bodo 
naslednji dan začeli z napadom, bodo nekaj ur pred 
napovedanim naskokom Skorzenyjevi komandosi v popolni 
bojni opremi mirno prikorakali v dvorec in aretirali Hortyja. 

Njegov načrt je bil osnovan na prepričanju, da madžarski 
vojaki ne bodo streljali na Nemce, če se bodo le-ti v 
paradnem koraku približali njihovim postojankam. Še nikoli. 
se ni zgodilo, je trdil, da bi kdo streljal na nasprotnika, če je 
ta prihajal z očitno miroljubnimi nameni. Potem pa bum! -
predno se bodo Madžari ovedli, bo Horty že naš! 

nastop na subotiškem festivalu 
mladih avtorjev „Omladine 
74", kjer smo izvajali prav tako 
mojo skladbo Vračam se vra-
čam." 

Skupina AVE se lahko po-
hvali, da je uspešno nastopila v 
Petkovem kulturnem večeru v 
velenjski knjižnici. Kot člani 
ZKPO Velenje so pred dvema 
letoma pripravili večer z naslo-
vom »Kdo je kriv?", in gle-
dalce izredno navdušili. 

V tem času se je skupina tudi 
začel? p jslavljati od komer-

RADIO VELENJE 
# UKV frekvenca 

88,9 megahercov 
• oddaje: v četrtek 

ob 15,30. 
v nedeljo 
ob 10. url 

cialne glasbe in začela posegati 
na področje ročk glasbe. S pri-
hranki z nastopov, še več pa z 
denarjem, ki ga zaslužijo v de-
lovnih organizacijah, kjer so za-
posleni, so si kupili novo op-
remo, katero še vedno o-
dplačujejo in sklenili, da mo-
rajo v tej zvrsti glasbe prodreti v 
sam jugoslovanski vrh. Seveda 
se temu cilju kot amaterji prav 
gotovo niti približati ne bi 
mogli. Zato bodo verjetno že 
maja, kot je dejal Rajko, postali 
profesionalci. 

„Takrat bomo odšli s še ne-
katerimi drugimi skupinami -
na veliko turnejo po Jugoslaviji. 
Nastopili bomo skoraj v vseh 
večjih mestih, naša velika želja 
pa je, da bi se pojavih tudi v 
Velenju. Seveda kot amaterji 
takšni turneji ne bi bili kos, 
zato je ta turneja našo odlo-
čitev, da si začnemo služiti 
kruh z glasbo, se spodbudila." 

Medtem že pripravljajo ma-
terial za drugo ploščo, ki bo 
izšla predvidoma že prihodnji 
mesec. Še v tem mesecu pa 
bodo posneli za ljubljansko te-
levizijo barvno show oddajo z 
naslovom „Slovenski ročk 76, 
julija načrtujejo nastop v Italiji, 
niso pa pozabili tudi na uspešen 
nastop v okviru Petkovega kul-
turnega večera v Velenju, za 
katerega pripravljajo nov pro-
gram z naslovom »Slovenci sko-
zi stoletja". 

Lahko veijamamo, da se bo 
po prvem aprilu začelo „kačje 
življenje" ne samo v naravi, kar 
je že pokazala tale belouška na 
Paškem Kozjaku, ki je verjetno 
prišla malo prezgodaj na svetlo 
— ampak tudi v našem novem 
plačilnem sistemu, kjer bo mar-' 
sikoga »pičila" tudi »kača", če 
ne bo dobro, predvsem pa ren-
tabilno gospodaril. 

L. OJSTERŠEK 



vila mlajšo generacijo. S slu-
čajnim srečanjem najmlajših in 
najstarejših je igralcema uspelo 
prikazati vedro razpoloženje 
mladega rodu in pri tem ven-
darle del spoštovanja do odha-
jajočih. 

Peter Kolar in Cveta Močil-
nik sta odigrala vlogi Marka in 
Eli. Njuna naloga je prikazati 
srednjo generacijo v popolni 
pridobitniški družbi. Višek ne-
gativnega pojava je v razdraže-
nosti in nadutosti ne preveč 
srečnega zakona. Odnos do kru-
šnih staršev je mejil že na bru-
talnost. V tem je pravzaprav 
drama današnjega časa in 
poduk, da je potrebno več nare-
diti v dobro medsebojnih od-
nosov. 

Oba igralca sta nehvaležni 
vlogi dobro zaigrala in tako z 
majhno pretiranostjo predsta-
vila obremenjenost današnjega 
človeka. 

Obisk so predstavili Marija Kolar, Jože Kotnik, Mojca Bec, Franci, 
Rogan, Peter Kolar in Cvetka Močilnik (na sliki z leve proti desni) 

# Izobraževanje samoupravljavcev 
Delavska univerza v Velenje je na podlagi programa za izobraže-

vanje samoupravljavcev, ki ga je pripravil Center za družbeno 
izobraževanje pri zvezi sindikatov Slovenije, izdelala B program 
izobraževanja delegatov. Seminar je bil namenjen delegatom delav-
skih svetov, delegatom in delegacijam v zborih združenega dela, 
samoupravnih interesnih skupnosti, krajevnih skupnostih, članom 
samoupravne delavske kontrole, vodstvom aktivov mladih delavcev, 
predsednikom in članom komisij organov upravljanja ter sindikalnim 
funkcionarjem. 

Ko bo izšel ZAKON O ZDRUŽENEM DELU bp delavska univerza 
pripravljena nuditi tovrstna predavanja vsem TOZD, tudi tistim, ki 
doslej svojih delegatov še niso .poslale na izobraževanje po A 
programu. 

Dobremu gledališkemu an-
samblu je uspelo pritegniti gle-
dalčevo pozornost k polnemu 

spremljanju igre od začetka do 
konca. V vsebini igre je izpo-
vedano vse, tako da po za-
ključku gledalec ne more priča-
kovati ničesar več. Pač. Gle-
dalec ostane sam s seboj vklju-
čen v razmišljanje, v večni kro-
gotok in v snovanje novih od-
nosov. 

Na visoki ekonomski šoli v Mariboru je bila pred 
nedavnim razstava študentskih klubov na temo Od kod 
prihajamo. Posamezni študentski klubi, med njimi tudi klub 
šaleških študentov, so gledalcem v fotografiji predstavili 
družbeno gospodarski in kulturni razvoj svojega kraja. Kot 
so povedali šaleški študentje, je razstava pritegnila veliko 
gledalcev. 

Seminar za vodje 
lutkovnih skupin 

V Velenju je bil konec preteklega tedna dvodnevni 
republiški seminar za vodje lutkovnih skupin v pionirskih 
odredih na posameznih osnovnih šolah, ki ga je v 
sodelovanju z zvezo kulturno-prosvetnih organizacij Ve-
lenje organizirala občinska zveza prijateljev mladine 
Velenje. 

Seminarja se je udeležilo blizu sedemdeset vodij 
ltukovnih skupin, največ udeležencev, med njimi tudi 
precej učencev, pa J e bilo z osnovnih šol velenjske 
občine. 

Seminar je bil razdeljen na dva dela. Med teoretičnim 
delom so se udeleženci seznanili z organizacijo lutkovne 
dejavnosti v pionirskih odredih (od izbora primerne igre 
do režije), naslednji dan v soboto pa s sodobnim 
izdelovanjem lutk. 

Ta seminar je sodil v splet priprav na tridnevno sreanje 
pionirskih lutkovnih skupin 7. 8. in 9. maja v Velenju. 
Takrat si bodo lahko mladi ljubitelji lutk v Velenju, 
Šoštanju in Šmartnem ob Paki ogledali brezplačno 
petnajst najboljših lutkovnih odrov pionirskih odredov iz 
Slovenije. 

Med tridnevnim srečanjem pionirskih lutkovnih skupin 
bo v Velenju tudi strokovno posvetovanje o tej dejav-
nosti, posebni pogovori pa bodo tudi po vsaki predstavi. 

Glede na to, da lutkovna dejavnost v pionirskih 
odredih velenjske občine ni razvita, bo dvodnevni semi-
nar, posebej pa še tridnevno srečanje najboljših pionirskih 
lutkovnih skupin iz posameznih osnovnih šol v republiki 
gotovo veliko prispeval k poživitvi te dejavnosti v 
pionirskih odredih občine. Največ pa bodo potem od 
tega imeli predšolski otroci in učenci nižjih razredov 
osnovnih šol, saj jim verjetno ne bo treba čakati do 
novega leta, da bodo lahko videli kakšno lutkovno 
predstavo. 

V velenjskem kino gledališču 
bodo v nedeljo 4. aprila ob 10. 
uri dopoldne vrteli film VOLK 
SAMOTAR, balado o prijatelj-
stvu med dečkom in psom. 

REDNI KINO 
2.4. - petek ob 17.30 in 19.30, 

angleška barvna kriminalka ODKUP-
NINA 

3.4. - sobota ob 17.30 in 19.30, 
ameriška kriminalka PRlCE IN MO-
RILCI, režija: Alan Pecula, igra: 
Waren Beatty 

4.4. - nedelja ob 17.30 in 19.30, 
ameriška kriminalka PRIČE IN MO-
RILCI 

5 . 4 . - ponedeljek ob 17.30, ame-
riški western KAVBOJ BREZ 
MIRU, režija: Peter Fonda. Igra: 
Warren Oates 

6.4. - torek ob 17.30 in 19.30, 
italijanski barvni film HEROJI V 
PEKLU, režija: Michael Wotruba. 
Igrata: Lars Bloch, George Manes 

7.4. - sreda ob 17.30 in 19.30, 
italijanski barvni film HEROJI V 
PEKLU 

8.4. - četrtek ob 17.30 in 19.30, 
italijanski barvni film - akcijski 
PAZI, DA NE BO ZMEDE, režija: 
Marcelo Fondato. Igrata: Bud Spen-
cer, Terence Hill 

KINO ŠOŠTANJ 
3.4. - sobota ob 19.30, ameriški 

vestem KETLOV - ROBIN HOOD 
ZAHODA, režija: Sam Wenemecker. 
Igrata: Yul Brynner, Richard Krena 

4.4. - nedelja ob 17. in 19.30, 
ameriški western KAVBOJ BREZ 
MIRU, režija: Peter Fonda. Igrata: 
Peter Fonda, VVaren Oates 

7.4. - sreda ob 19.30, italijanski 
akcijski film PAZI, DA NE BO 
ZMEDE, režija: Marcello Fondato. 
Igrata: Bod Spencer, Terence Hill 

8.4. - četrtek ob 19.30, itali-
janski barvni film HEROJI V PEK-
LU, režija: Michael Wotruba. Igrata: 
Lars Bloch, George Manes 

9.4. - petek ob 19.30, VELIKI 
VALČEK, režija: Andrew L. Stone. 
Igrata: Horst Buholz, Mary Costa 

KINO - GLEDALIŠČE VELENJE 
4.4. - nedelja ob 10 uri OTRO-

ŠKA MATINEJA, VOLK SAMO-
TAR, režija: Obrad Gluševič. Igra: 
Slavko Štimac 

5.4. - ponedeljek, ameriški barv-
ni western KETLOV - ROBIN 
HOOD ZAHODA, režija: Sam Wen-
wmecker. Igrata: Yull Brynner, Ri-
chard Krena 

PREDSTAVILI 
SO SVOJ KRAJ 

K U L T U R A 

PREMIERA AMATERSKEGA GLEDALIŠČA VELENJE 

OBISK 

M. Gaspari: Vaški godci, olje INFORMACIJE: JAT-Poslovalnica Ljubljana, Miklošičeva34 
Telefon 314-340,314-341 ali najbližja potovalna agencija 
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V počastitev stoletnice roj-
stva Ivana Cankarja so člani 
Amaterskega gledališča Velenje 
pripravili uprizoritev gledali-
škega dela rojaka Janeza Žmav-
ca OBISK. 

Kar v začetku je potrebno 
povedati, da se je režiser Jože 
Kolar s skupino izkušenih igral-
cev s polno odgovornostjo lotil 
zahtevnega dramskega dela. Av-
tor Janez Žmavc je v Obisku 
obravnaval zrcalno podobo na-
šega časa z vsemi odtenki člo-
večnosti in družbene resnice. Z 
njim je hotel opozoriti na pro-
bleme časa v medsebojnih ljud-
skih odnosih, zato je v igri 
prikazal tri generacije. Vsak po-
sameznik in družba kot celota 
se vedno srečujemo z gene-
racijami, ki gredo vsaka svojo 
pot, vsaka ima svoj svet samega 
sebe; svet pred sabo in za sabo 
pa je vedno drugačen. Vsaka 
generacija ima svojo dolgost živ-
ljenja in zato svoje skrbi. In 
prav to pestri večni krogotok 
medsebojnih odnosov: od mla-
dostne brezbrižnosti, več ali 
manj trdne eksistence, do 
skromnosti starejših. 

Uprizoritev gledališkega dela 
je terjala mnogo režiseijevih do-
mislic in sposobnosti. Samo 
tako je zmogla skupina igralcev 
nuditi gledalcem tako dobro 
kolektivno oblikovano igro in 
tako tako dobro oblikovani lik 
posameznika ter posamezno 
predstavljeme generacije. 

Marija Kolar in Jože Kotnik 
sta predstavila starejšo gene-
racijo. Gospod in Gospa živita 
sama. Nikogar nimata in ničesar 
ne pričakujeta. Preživljata se z 
odprodajo stanovanja, opreme, 
pribora in makita, kakor da ima-
ta do ure iizračunane svoje po-
trebe. Zaniimajo ju le še osmrt-
nice in ropot, ki ga zaznavata 
skozi okno. Pri vsem tem pa sta 
do vseh ostalih polna človeč-
nosti. Vse razumeta in tudi kar 
je hudo, jemljeta brez zamere. 

Obema igralcema velja izreči 
čestitko. Enako tudi Franciju 
Roganu in Mojci Bec, ki sta kot 
Fant in Dekle odlično predsta-

Gotovo smo bili gledalci, ki 
smo si v soboto 27. marca 1976 
ogledali premiera gledališkega 
dela Obisk, zelo zadovoljni. 
Vredno je, da si predstavo ogle-
dajo mladi in starejši. Nič ne bo 
hudega, če ponovno doživite 
spoznanje, da je resnica ostra. 
Ob koncu velja omeniti, da se je 
premiere udeležil tudi avtor s 
soprogo. Oba sta bila z uprizo-
ritvijo nadvse zadovoljna. 

STANE ŽUKA 

• DANES V VELENJU 

prometu 
dvakrat 
tedensko 

Otvoritev razstave Maksima Gasparija 
Danes zvečer ob 19. uri bodo v knjižnici 

Kulturnega centra v Velenju odprli retro-
spektivo najboljših del slikarja Maksima Gas-
parija. Ob otvoritvi razstave, kije posvečena 
umetnikovi 93-letnici, bo spregovoril dr. 
Stane Mikuž. Otvoritev bo popestril z na-

stopom Slovenski oktet. 
Naslednji petkov kulturni večer (9. aprila) 

pa je namenjen spominu Lucijana Marija 
Skerjanca. Gosti večera bodo sopranistka 
Tatjana Kraljeva, pianistka Jelka Suhadol-
nikova ter trio Lorenz. 



• SKUPŠČINA ZVEZE ORGANIZACIJ ZA TEHNIČNO KULTURO OBČINE VELENJE 

Mačehovski odnos do tehnične kulture 
V nedeljo je bila v Velenju 

redna skupščina Občinske zve-
ze za tehnično kulturo, na ka-
teri so delegati iz posameznih 
društev in klubov spregovorili o 

dosedanjem delu ter opozorili 
na težave, ki jih bo treba odpra-
viti, če hočemo, da bo ta dejav-
nost, ki je vsesplošnega po-
mena, sledila naglemu gospo-
darskemu razvoju. 

Občinska zveza organizacij 
za tehnično kulturo združuje 
osem društev in klubov: dru-
štvo modelarjev Velenje, dru-
štvo ljudske tehnike Šmartno 
ob Paki, društvo ljudske teh-

Letne skupščine so se udeležili tudi predstavniki republiške zveze za tehnično kulturo in sosednjih 
organizacij 

VAŠA PISMA ZA P. P. 89 • VAŠA PISMA ZA P. P. 9 VAŠA PISMA ZA 

Upoštevati 
občinske 
odloke 

V zadnjem času se veliko 
piše in govori o čistoči oko-
lja. Res je lepo, če je okolje 
urejeno, saj se s tem kaže 
človekova prizadevnost. 
Toda kaj to pomaga prid-
nemu človeku, če si uredi 
cvetlične gredice, posadi 
okrasno grmičevje, psi ne-
kulturnih lastnikov pa mu to 
uničujejo. Brezskrbno se po-
dijo ponoči in podnevi po 
zelenicah in jih krasijo s 
svojimi odpadki, na katerih 
se zbira mrčes. 

Primer: Cesta pod Parkom. 
Sprašujemo se, zakaj imajo ti 
ljudje pse? Mogoče zato, da 

uničujejo naravo. Ce jih pa že 
morajo imeti, naj se ravnajo po 
občinskem odloku, če ga sploh 
poznajo TATJANA KAJZER 

VELENJE 

• DOPOLNILNI ODGOVOR 
NA DELEGATSKO 
VPRAŠANJE GLEDE 
MAKETE »NAS DA« 

Kulturo -
ne le 

potrošniške 
dobrine 

Kot avtor osnutka spomenika 
„NAŠ DA" dolgujem disku-
tantki tov. Lukičevi kakor tudi 
ostali javnosti odgovor na vpra-

belilo za 
strojno in ročno 
pranje 

perborat 
special 

h belinka 
tovarna kemičnih izdelkov 

sanje, kdo je osnutek izdelal in 
kdo bo investitor spomenika. 

Osnutek spomenika „NA§ 
DA" z maketo sodi v koncept 
celotne razstave dadaističnih ob-
jektov, ki sem jih razstavil v 
galeriji knjižnice Velenje od 
19.12.1975 do dne 9.1.1976. 

Zaradi mojega posebnega li-
kovnega programa sem -si kot 
avtor svojih izdelkov prizadeval 
večji del časa trajanja razstave 
tudi odgovarjati na vprašanja gle-
dalcev, ki so na kakršenkoli na-
čin z zanimanjem sprejemali raz-
stavljene objekte. Tudi galerist 
knjižnice Velenje je prenašal moj 
zagovor razstave na ostale gle-
dalce. Poudariti moram, da sva 
oba z galeristom tudi jasno opi-
sala omenjeni eksponat „NAŠ 
DA", ki je nastal kot kiparsko-
prostorska študija v času mojega 
likovnega šolanja. 

Temo „naš da" pa sem si 
izbral sam, zaradi tega, ker je 
bila aktualna in tudi velika, če-
prav ni bila naročena od nikakrš-
nega investitorja. Smatral sem in 
še smatram, da je ta rešitev bila 
dovolj kvalitetna (kar so pritrdili 
tudi likovni strokovnjaki), zato 
sem jo razstavil. To je navse-
zadnje moja avtorska pravica, saj 
umetnine sodijo javnemu ogle-
du. 

Vprašanje delegatke direktno 
na skupščino, kdo bo spomenik 
izdelal, kdo bo investitor, iz-
zveni kot intervencija, ne pa kot 
iskrena pojasnitev o razstavnem 
eksponatu nasploh. Očitno je, 
da je diskutantki šlo za to, da 
prepreči eventualno realizacio 
spomenika. Vprašanje je bilo na-
merno tempirano na sredstva za 
drage spomenike in tudi očitno 
kaže nerazpoloženje nekaterih 
ljudi v dolini do podobnih umet-
niških stvaritev. Pri tem ne mi-
slim samo na svoj primer, po-
dobnih odklonilnih reakcij je 
bilo tudi ob drugih umetniških 
stvaritvah. Nasploh je čutiti v 
dolini veliko negodovanje ob sle-
herni večji kulturni mani-
festaciji, ki na kakršenkoli način 
terja sredstva od širše množice 
ljudi. Nekateri meščani Velenja 
preprosto niso bili nikoli pri-
pravljeni odmakniti niti simbo-
lične vsote od svojega dohodka v 
namen takih spomenikov, ki 
predstavljajo celo našo slavno 
epopejo. Priče smo zelo ozko-
srčni malomeščanski miselnosti, 
ki vidi interese samo v svojih 
lastnih potrošniških dobrinah in 
si preprosto ne želi stvari, ki bi 
oplemenitile naše bogato mesto 
in zgodovinski trenutek nasploh. 
Take razmere postavljajo mesto 
Velenje v mnogo temnejše 
ozadje, kakor je videti ob razme-
roma bogatem standardu. 

Globoko sem prepričan, da bi 
Skupščina občine Velenje, kot 
tudi mnogi kulturniki bili pri-
pravljeni storiti še veliko več za 
kulturne dobrine v dolini, če bi 
imeli podporo v široki javnosti. 
V primerjavi z ostalimi mesti 
smo v tem pogledu že itak na 
dnu lestvice in bi nam prepo-
trebne umetniške stvaritve lahko 
samo krasile naš mestni videz in 
vzbujale v naših srcih več pleme-
nitejših čustev. 

Akademski kipar 
ANTON HERMAN 

nike Rudarski šolski center Ve-
lenje, radio klub Velenje, radio 
klub Gorenje, foto klub Ve-
lenje, modelarski krožek osnov-
ne šole Gustav Šilih Velenje in 
astronavtski raketni klub Vele-
nje. Poleg tega pa v posameznih 
klubih delujejo še posamezni 
krožki oziroma sekcije. 

Skoraj iz vseh razprav je bilo 
mogoče ugotoviti, da je bilo tej 
organizaciji, ki letos slavi 30-let-
nico delovanja, v zadnjih letih 
posvečeno premalo pozornosti, 
zato ni čudno, da je njeno delo 
nazadovalo. Skoraj nerazum-
ljivo je - kot je poudaril pred-
stavnik republiške zveze - da se 
mora ta dejavnost, ki je splošne-
ga pomena tako za ljudski od-
por kot za družbeno samo-
zaščito in za nadaljnji razvoj 

gospodarstva, ubadati z osnov-
nim vprašanjem — pomanj-
kanjem prostorov. Prav prostor-
ska stiska je bila velikokrat 
kriva, je dejal v razpravi pred-
sednik zveze Jože Zakošek, da 
so morali posamezni klubi ozi-
roma društva odklanjati član-
stvo. Nič boljše ni stanje v zvezi 
s sredstvi. Skratka, do te orga-
nizacije se družba obnaša pre-
več mačehovsko. Na skupščini 
so delegati poudarili, da mora 
tehnična kultura najti ustrezno 
mesto v okviru samoupravnih 
interesnih skupnosti, v prihod-
nje bo treba razmišljati o čim 
tesnejši povezanosti zveze ozi-
roma posameznih klubov z gos-
podarstvom pa tudi s posamez-
nimi organizacijami v krajevnih 
skupnostih. Čimprej je treba 

preučiti možnosti in oblike 
uključevanja posameznih dru 
štev oziroma organizacij v druž 
beno samozaščito in ljudsko 
obrambo. Več pozornosti pa 
bodo morala nameniti tehnični 
vzgoji tudi posamezna vodstva 
na osnovnih šolah, saj so pone-
kod - kot smo lahko slišali na 
skupščini — zelo nezaintere-
sirani in brezbrižni do tehnične 
vzgoje. 

Na skupščini so za pred-
sednika znova izbolili Jožeta 
Zakoška, za sekretaija Andreja 
Smonkaija, za blagajničarko pa 
Majdo Križančič. Poleg tega 
svet sestavlja še šestnajst dele-
gatov iz posameznih klubov 
Predsednik tričlanskega nad 
zornega odbora pa je Franc 
Trampuš. 

GOSTINSKO PODJETJE 

»PAKA« Velenje 
VABI 
- da obiščete KAVARNO—SLAŠČIČARNO CENTER, ki 

vam nudi kvalitetne slaščičarske izdelke, katere vam 
pripravlja slaščičarski mojster Jože Javornik 

KSC vam nudi vse vrste alkoholnih In brezalkoholnih pi-
jač in raznih napitkov, 
- da obiščete RESTAVRACIJO JEZERO in ob zvokih 

kvarteta DE LEČITAS Iz Poljske zaplešete In se raz-
vedrite, 

— da obiščete kegljišče hotela »PAKA- In preizkusite 
svoje znanje pri podiranju kegljev, 

— da obiščete nočni bar hotela »PAKA« bi si ogledate 
zanimiv barski spored, 

• da obiščete bife »TURIST,« ki se nahaja v novi večna-
menski dvorani in je odprt vsak dan od 9. do 19. ure. 
Ob nedeljah ne posluje. 
Nudi vam gostinske storitve po najnižjih cenah. 

VSE ZA VAS IN ZA VAŠE ZADOVOLJSTVO! 

pri nakupovanju malih in velikih 
gospodinjskih aparatov ne morete 

mimo naših prodajaln v Celju 

- velika izbira 
- strokovnost prodajalcev 

- rezervni deli 
- zanesljivo uspešen nakup 

prodajaln«: 
TEHNIKA, L|ublianaka 10 

ELEKTRO,CubčavaJ 

• T . 
E X P O R T - I M P O R T 

EHNO-MERCATOR 
C E L J E 

T O Z D MALOPRODAJI 



Pregledno tekmovanje velenjskih atletov 
Atletski klub Velenje je v soboto organiziral pregledno 

klubsko tekmovanje v okviru priprav na ' bližnja tekmovanja. 
Velenjski atleti bodo namreč že v soboto nastopili na 
medklubskem mitingu v Celju, naslednji dan v nedeljo se bodo 
udeležili mednarodnega tekmovanja v Novi Gorici, 10. aprila 
bodo nastopili v Celju na republiškem prvenstvu štafet, 11. 
aprila pa na republiškem prvenstvu v malem maratonu za 
mladince v Trbovljah. 

Rezultati sobotnega preglednega tekmovanja: 100 m -
STAREJŠI MLADINCI: 1. Boris Režek 12,1, 2. Zdravko 
Jamnikar 12,3; MALJŠI MLADINCI: 1. Simon Verdev 12,6, 
2. Zoran Valentič 12,7, 3. Peter Kovač 13,8; PIONIRJI: 
Milan Belci 14,2, 2. Tono Čonkaš 14,2, 3. Boris Jemec 14,4; 
MLAJŠE MLADINKE: 1. Anita Bizjak 13,6, 2. Vera Felicijan 
14,1; 3. Angela Cigler 14,8; PIONIRKE Jasmina Majhen 16,3, 
2. Edita Šmid 17,5, 3. Mojca Zakušek 17,6. 

1500 m ČLANI: 1. Dragan Anič 3:58,4 2. Peter Anič 

3:59,8, 3. Edo Hojan 4:03,3, MLADINCI: Ivan Lampret 
4:11,8, 2. Franc Marki 4:14,5, 3. Franc Potočnik 4:43,0; 

800 m MLADINKE: 1. Renata Zupančič 2,35,8, 2. Angela 
Cigler 2:40,2, 3. Zofka Lorbek 2:45,6 

DALJINA MLADINCI: 1. Boris Režek 619 ,2 . Franc Rošar 
576, 3. Zdravko Jamnikar 569, 4. Marjan Kuplen 519; ML. 
MLADINCI: 1. Simon Verdev 501, Miran Jalušič 487, 3. 
Janko Drofenik 453, PIONIRJI: Tomo Čonkaš 420, Ervin 
Polovšak 413, Igor Bahor 412, MLAJŠE MLADINKE: 1. 
Anita Bizjak 394, 2. Vera Felicjan 3,73, 3. Nadja Verbič 365, 

DISK MLADINCI: Zdenko Ledinek 23,55, 2. Oto Gra-
dišnik 19,10; ŽENSKE - ČLANICE: 1 .Silva Valoh 25,8, 2. 
Jožica Jovan 23,20, 3. Marija Skaza 22,80, MLAJŠE MLA-
DINKE: 1. Mojca Šturm 24,92, 2. Mojca Kukec 16,95; 
KOPJE - ČLANICE: 1. Silva Valoh 34,40, 2. Jožica Jovan 
22,82, MLADINCI: 1. Franc Rošer 31,26 

Velenjčani dvanajsti 

NOGOMET Malen-
kosten poraz 

Nogometaši Šmartnega so se s prvega gostovanja v 
nadaljevanju prvenstva vrnili praznih rok, čeprav se jim je 
poiujala priložnost, da se vrnejo vsaj s točko. V Ajdovščini 
jih je premagalo tamkajšnje Primoije z rezultatom 1:0. Že v 
prvih minutah so nesrečno prejeli zadetek, potem ko se je 
žoga nekaj časa kotalila pred golom in končno končala v 
mreži. Preostali del srečanja so Šmarčani igrali povsem 
enakovredno vlogo in bili v drugem delu igre za trenutke 
celo boljši. Toda čvrsta obramba domačih je bila vselej na 
mestu in napadalcem Šmartnega ni uspelo doseči izenaču-
jočega zadetka. V nedeljo pa bo v Šmartnem derbi slovenske 
lige, saj nrihaja v goste vodeča ekipa Maribora. Igralci in 
vodstvo Šmartnega računajo na kar najštevilčnejšo podporo 
navijačev v tem težkem boju zw točke. 

ŠMARTNO: Filipovič, Podvratnik, Hanžekovič, G. Omla-
dič, Kompan, A. Podgoršek, M. Železnik, Hribernik, Be-
netek, Prašnikar, A. Omladič j KRAJNC 

Na Bledu je bilo v nedeljo 
hitropotezno šahovsko prven-
stvo slovenskih mest, na kate-
rem so nastopile reprezentance 
38 slovenskih mest, med njimi 
tudi reprezentanca Velenja, ki 
je zasedla dobro dvanajsto me-
sto. Za Velenje so igrali: Gor-
šek, Stropnik, Vedenik, Breš-
nar, Labus in Cvar. 

Tekmovanje je bilo v prvi 
finalni skupini vseskozi razbur-
ljivo. Poleg velikih favoritov 
Maribora, Ljubljane in Domžal 
je letos presenetljivo zmagala 
reprezentanca Novega mesta na 
čelu z mojstrom Ostermanom. 

Vzporedno s članskim tek-
movanjem je potekalo tudi mla-
dinsko hitropotezno prvenstvo. 
Med 32 reprezentancami so 
mladi velenjski šahisti zasedli 
petnajsto mesto. Igrali so Kri-
stan, Ambrož, Pogorelčnik in 
Matko. 

Š. Cvar 

P R I S P E V E K S T R E L S K E D R U Ž I N E » M R O Ž « 

Strelstvo - prioritetni šport 
V družbenem dogovoru je strelstvo razpore-

jeno v tretjo prioritetno skupino. Na skup-
ščini strelskih organizacij Slovenije so delegati 
občinskih strelskih organizacij največ spre-
govorili tudi o opredelitvi strelstva v priori-
tetno listo. Ne moremo mimo ugotovitve, da 
so v marsikateri občini strelstvo opredelili v 
prvo ali drugo skupino ravno zaradi splošnega 
družbenega pomena, glede množičnosti in 
doseženih rezultatov. Tudi predstavniki re-
publiške telesne skupnosti, JLA, združenja 
rezervnih oficirjev, in sekretariata za notranje 
zadeve so opredelili vlogo strelstva v naši 
družbi kot posebnega pomena. Dobosedno je 
bflo poudarjeno, da je potrebno strelstvo pri 
razporeditvah upoštevati z vidika splošnega 
družbenega pomena, množičnosti in dose-
ženih rezultatov. 

V naši občini je strelstvo opredeljeno v tretjo 
skupino, kljub temu, da ta družina izpolnjuje vse 
tiste pogoje, ki so bili navedeni na sestanku dele-
gatov občinskih strelskih zvez. 

Zveza strelskih organizacij družine „Mrož" ob-
staja že od leta 1954. Vanjo je združenih 11 sekcij s 
S72 člani, preko 300 mladincev, mladink, pionirjev 
in pionirk. 

Zveza je na področju tekmovalnega dela dosegla 

fomembne zvezne in republiške rezultate. V letu 
973 je družina ekipno m posamezno dosegla prva 

mesta v republiškem pionirskem in mladinskem 
tekmovanju in sicer 8 prvih mest. V letu 1974 je 
ekipno in posamezno na republiškem prvenstvu 
dosegla pri pionirjih 5 prvih mest in prvo mesto na 
državnem prvenstvu ter več drugih in tretjih mest. V 
tem letu so mladinci dosegli ekipno na prvenstvu 
srednjih šol prvo mesto. Tudi med posamezniki je 
družina imela prvo mesto. 

V letu 19 /5 so pionirji ekipno in posamezno 
zasedli vsa pomembnejša prva in druga mesta, enako 
mladinci na republiškem prvenstvu. Pomembnejši 
rezultat je: družina dosega na državnem prvenstvu in 
mednarodnih tekmovanjih. S kratko oceno se uspehi 
ponazorijo s tem, da je družina v času od 1973 do 
vključno leta 1975 na republiških in državnih 
prvenstvihi dosegla v disciplinah tekmovanja z zrač-
no, malokcalibrsko puško in pištolo 23 prvih mest v 
zelo močmi konkurenci. V tem času je usposobila 
preko 3 0 0 novih članov v ravnanju z orožjem in s 
tem okrepila varstvo bližnje okolice in domovine. 

V srednjeročnem programu si je družina začrtala 

naloge, da še bolj razširi število vključenih članov, ki 
bi aktivno sodelovali v družini pri tekmovanjih, in 
sicer naj bi povezovala več kot tisoč članov. 
Vključevala bi zlasti, pionirje in mladince ter pio-
nirke in mladinke iz šol, športnih društev in v 
pošolski dejavnosti. Pri strelskih disciplinah je 11 
vrst tekmovanj od malokalibrske kategorije, zračne 
puške,jpištole itd. 

Družina je v preteklosti • delovala izključno na 
amaterski podlagi. Trenerji in sodniki so preizkušeni 
strelci. Nagrajevanja družina ni poznala v takem 
smislu, kot je bilo v nekaterih drugih klubih, vendar 
je družina z doseženimi uspehi odločilni činitelj na 
tekmovanjih republiškega in zveznega značaja. 

Tudi v letu 1976 so mladinci in mladinke na 
republiškem prvenstvu zasedli prva mesta z republi-
škim rekordom. Odlične so tudi uvrstitve članov, 
članic, pionirjev in pionirk. 

Na državnem prvenstvu v letu 1976 so mladinci 
ekipno zasedli 2. mesto in člani 12. mesto, članice 
pa 7. mesto. Na tekmovanju za zlato puščico 
(republiški finale) je tekmovalec družine zasedel 11. 
mesto. 

Tudi v bodoče lahko pričakujemo še vidne 
športne dosežke. Res je, da strelstvo ni tak f 
katerem bi bilo prisotno bučno navijanje publike. 
Masovnost se kaže v članstvu in aktivni udeležbi. V 
pogojih, v katerih deluje družina, s poudarkom na 
objektih, smo lahko z doseženimi rezultati v naši 
občini glede na pogoje ostalih družin v drugih 
občinah več kot zadovoljni. Toda doklej bo ta 
amaterizem, zanesenost prisotna, ko le opažamo, da 
je za realno ocenitev tega športa premalo razu-
mevanja, seznanjenosti, in zavzetosti. Diskusije in 
bodrilne besede na seji delegacij so eno, dejanske 
razmere in pogoji dela pa drugo. 

Iz sestavka izhaja, da 'družina izpolnjuje vse 
pogoje za boljšo uvrstitev z izjemo objektov -
strelišč. Zal družina poskuša na vse načine priti do 
primernega strelišča, toda še vedno obstojijo ovire, 
ki jih družina kljub izredni zavzetosti ne more 
odstraniti. Opravičeno se tudi stralci sprašujejo, ali 
so samo oni krivi, če nimajo potrebnih objektov, da 
bi bili uvrščeni v višjo prioritetno skupino. 

Izvršni odbor družine se je obvezal, da bo 
seznanjal našo javnost z doseženimi rezultati in 
pogoji dela. Ponovno bo poskušal pokreniti akcijo 
glede gradnje strelišča in vzpostavitev pogojev za 
delo družine. Odbor se zaveda splošne družbene 
odgovornosti za delo in napredek družine, toda 
vsekakor želi, da bi strelstvu kot športni panogi 
pripadalo v razvrstitvi tisto mesto, ki mu pripada 
glede na dosežene rezultate, množičnost in splošni 
družbeni pomen. 

ROKOMET 

V prvem kolu spomladan-
skega dela slovenske rokometne 
lige za ženske so igralke Šmart-
nega doma premagale ekipo 
Izole, z rezultatom 19:16 (9:7). 
Skoraj do konca domačinkam 
ni uspelo doseči prednosti, ki bi 
zagotovila mirno nadaljevanje. 
Nekaj minut pred koncem pa 
sta se razigrali Franja Kolenc in 
Urankarjeva, ki sta zagotovili 
svoji ekoi pomembno zmago. 

Šmartno: Verbič, Z. Kolenc, 
F. Kolenc, Podjaveršek, Tajn-
šek, Jeraj, Šmerc, Urankar 10, 
Gril, Meh, Pevnik. J. KRAJNC 

Rokometaši 
nadaljujejo 
prvenstvo 

Rokometna igrišča so znova 
oživela. Slovenjgradčani se 
bodo v tekmovanju II. zvezne 
rokometne lige borili za obsta-
nek v ligi, saj so po prvem delu 
pri dnu lestvice. 

V prvem srečanju spomla-
danskega dela so se v Slovenj 
Gradcu srečali z rokometaši 
Sevnice. Gostje so bili ves čas 
tekme boljši in zasluženo zma-
gali z rezultatom 26:22 (14:12) 

Rokometaši Šoštanja so go-
stovali v Ajdovščini. Goste iz 
Šoštanja so domačini, ki so bili 
v jesenskem delu na zadnjem 
mestu na lestvici, presenetili z 
dobro igro in jih uspeli prema-
gati z rezultatom 20:18 (12:8). 
Igralci Mlinotesta so že v prvem 
delu dosegli vodstvo, ki so ga s 
preudarno igro uspeli obdržati. 

Največ golov za Šoštanj so 
dosegli: Metličar 5, Kompan 4 
in Jančič 3. 

Rokometašice Velenja so go-
stovale v Železnikih in se v prvi 
tekmi nadaljevanja slovenske 
rokometne lige • pomerile z do-
mačinkami. 

Ekipa Alplesa, ki vodi na 
lestvici, je brez posebnih težav 
premagala Velenjčanke z rezul-
tatom 22:16 (10:7). 

Največ golov so dosegle: Po-
cajt 6, Podpečan in I. Lušina pa 
po 4. 

V soboto bodo igrali 13. 
kolo. V Šoštanju se bodo do-
mačini srečali z moštvom iz 
Izole. V športnem parku v Ve-
lenju pa bodo domače roko-
metašice igrale z ekipo Borca iz 
Ljubljane. 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev 

VZGOJNO IZOBRAŽEVALNI ZAVOD VELENJE 
TOZD OSNOVNA SOLA GUSTAV ŠILIH VELENJE 

O B J A V L J A 

prosto eno delovno mesto 

SNAŽILKE 
s polovičnim delovnim časom za nedoločen čas 

Prijave sprejema tajništvo v roku 15 dni od objave. 

SVET 
VZGOJNOIZOBRAŽEVALNEGA ZAVODA 

V E L E N J E 

objavlja 

prosto de lovno mesto 

REFERENTA 
za osebne dohodke in personalne zadeve 

v delovni skupnosti skupnih služb 

POGOJI: 
končana srednja ekonomska šola, ali štiriletna ali dvoletna 
administrativna šola in vsaj dve leti ustreznih delovnih izku-
šenj. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev 
pošljite v roku 15 dni na svet VIZ Velenje, Vodnikova c. 3. 

mali oglasi 
GRADITELJI 

Okna, rolete, vse vrste 
vrat, obloge iso-span lahko 
naročite na dom. Kličite, 
zahtevajte cenik in informa-
ci je po telefonu 
0 6 1 - 8 1 1 - 5 4 7 do 10. ure, 
in od 18. ure dalje, ali na 
naslov Hribar, 61411 Izlake 
70. Vse izdelke dostavimo 
na dom. 

PRODAM 
Gradbeno uto, novo le-

seno montažno, primerno 
tudi za garažo, poceni proda 
Foto Pajk Velenje, Celjska 

SOBO 

Mirna družina išče v Ve-
lenju ali okolici sobo in ku-

hinjo. Delam izmensko. Za 
uslugo čuvam otroka v na-
sprotni izmeni. Ivan Pod-
pečan, Jenkova 18b Velenje 

GARAŽA 

Garažo za jadrnico v Vele-
nju ali okolici iščem. Der-
mol, Celjska 7, Velenje. 

ZAHVALA 

Res iskrena zahvala mla-
dincem desnega brega za 
prejeti šopek in čestitko, ki 
ste mi jo poslali ob dnevu 
žena, materi in partizanki. 
Zahvaljuje'se Angela Melan-
šek — Romana. 

STANOVANJSKO HIŠO 

Prodam stanovanjsko hišo 
v Bevčah z možnostjo ure-
ditve lokala, centralno ogre-
vano, „TIP Terasa 1". Na-
slov v upravi lista. 

OBČINSKA IZOBRAŽEVALNA SKUPNOST VELENJE 

p o n o v n o razpisuje 

prosto de lovno mesto 

RAČUNOVODJE 
finančne smeri 

POGOJI: 
— višja izobrazba z 2 letoma delovnih izkušenj na enakih 

delovnih mestih ali 
— srednja izobrazba s 4-letno prakso na enakih delovnih 

mestih 

O D po samoupravnem sporazumu. 
Poskusna doba 3 mesece. 
N a s t o p službe T A K O J . 
Razpis velja do zasedbe delovnega mesta. 

[AS ČAS jte ustanovila občinska konferenca SZDL Velenje - Izdaja Center za informiranje, 
ropapado i in založništvo Velenje - Uredništvo in uprava Velenje, Titov trg 2, p.p. 89, telefon 
163) 850-0 )87 - Uredništvo Ljuban Naraks, Mira Tamše in Stane Vovk - Tehnični urednik Franci 
lazovec - Čiasnikje kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar" izhajal od 1. maja 1965 do 1. januarja 1973 

— Zdaj izide vsak petek — Cena je 2 dinarja - Letna naročnina je 80 dinarjev — Za inozemstvo 150 
dinaijev - Tekoči račun št. 52800-601-21420 pri SDK podr. Velenje - Rokopisov in fotografij ne 
vračamo — Tisk Ljudska pravica Ljubljana — Po mnenju sekretariata za informacije IS skupščine S RS 
( š t 421-1 /72 od 8. 2. 1974) se za NAŠ ČAS ne plačujetemeljni davek od prometa proizvodov. 



MIRAN POTRČ V VELENJU 

s t a 
O načrtovanju 

V ponedeljek je bil na enodnevnem obisku v Velenju član 
izvršnega komiteja predsedstva CK ZKS Miran Potrč. S pred-
stavniki TGO Gorenje in Rudarsko elektroenergetskega kom-
binata Velenje ter krajevne skupnosti Velenje — center levi 
breg se je sešel na pogovore (udeležili so se jih tudi člani 
občinskega komiteja ZK in občinske konference SZDL ter 
skupščine občine) o družbenem planiranju v občini kot tudi 
v krajevnih skupnostih in temeljnih organizacijah združenega 
dela. 

Med pogovorom je Miran Potrč dejal, da je kvaliteta plani-
ranja tako na ravni občine kot v krajevnih skupnostih razme-
roma zelo visoka. Obenem je poudaril notrebo po nenehnem 

preverjanju plana in ugotavljanju njegove realnosti glede na 
spremenjene pogoje gospodarjenja. Pri družbenem planiranju 
je velikega pomena tudi mobilizacija ljudi, kar so zlasti kra-
jevne skupnosti velenjske občine upoštevale, saj je znova 
oživelo med drugim delo hišnih svetov in zborov stanovalcev. 
Prizadevati si bo tudi treba, da se odpravi dvojnost v inte-
resih ljudi, ki se enkrat pojavljajo kot delavci v tozdih, 
drugič kot krajani posamezne krajevne skupnosti. Še več bo 
treba storiti glede usklajevanja interesov med tozdi in krajev-
nimi skupnostmi prek posameznih interesnih skupnosti ter v 
najkrajšem času seznaniti delovne ljudi s pomenom zakona o 
družbenem planiranju, ki mora prodreti na vsa področja de-
javnosti. 

V VEČNAMENSKI DVORANI 

V večnamenski Rdeči dvorani v Velenju bo od 9. do 18. aprila VELENJSKI POMLADANSKI 
SEJEM To bo potrošniški sejem, ki naj bi imel tudi razstavno obeležje. Na svoj račun bi naj prišli 
znova potrošniki, podobno kot ob uspelem novoletnem potrošniškem sejmu. Organizatorji pri-
čakujejo, da bodo razstavljalci nudili za svoje izdelke sejemski popust, največ pa si lahko vsi obetajo 
od prodaje na potrošniške kredite. 

Čeprav rok za prijavo še ni 
potekel, se je že prijavilo 33 
razstavljalcev, med katerimi je 
največ trgovskih organizacij. 
Prijave pa še vedno prihajajo. 

Kot kaže, bo na sejmu iz-
redno velika ponudba pohištve-
nih in drugih izdelkov lesno 
predelovalne industrije. Pod-
jetje Meblo bo na sejmu sode-
lovalo samostojno in so rezer-
virali kar 360 kvadratnih met-
rov razstavne površine. Poleg 
Mebla bosta svoje pohištveno 
blago razstavljala še Savinja in 
Slovenijales iz Celja. Širok izbor 
stavbnega pohištva bo nudila 
Lesna iz Slovenj Gradca. Trgov-
sko podjetje „ERA" iz Velenja 
pw 1 -» prodajalo pohištvo dru-
gih izvajalcev. 

sejmu bo pripravljen naj-
š: izbor sanitarne keramike, 
-ij so organizatorji želeli, da bi 
razstavljalci nudili čimveč spe-
cializirane opreme. Tako bo 
Tkanina iz Celja pripravila lov-
sko, športno, vikend in drugo 
opremo. Posebej bo razstavljen 
avtomaterial, motorna kolesa in 
podobno, omenjajo celo mož-
nost nakupa avtomobilov. 

Tovarna Gorenje — Muta iz 
Mute ob Dravi bo razstavila 
izdelke proizvodnega programa 
male kmetijske mehanizacije. 
Izdelke bo Muta prodajala za 
devize. 

Velenjska Nama bo pripravila 
poleg širokega izbora trgov-
skega blaga še posebno prodajo 
izdelkov Zlatarne Celje. 

Imeli bodo tudi posebno pro-
dajo igrač in slaščic za otroke. 

Med proizvajalci konfekcije 
moramo omeniti že znani ve-
lenjski Modni salon, Kors iz 
Rogaške Slatine, Konus iz Slo-
venskih Konjic in IUV, Tovarno 

usnja iz Šoštanja. Na sejmu se 
bodo v okviru združenja Dobr-
na predstavile trgovske hiše 
Merx, Tehnomercator, Dra-
vinjski dom in Tkanina. Potroš-
niki bodo lahko izbirali med 
proizvodi bele tehnike in drugih 

izdelkov Gorenja, ki ima stalno 
razstavo v Rdeči dvorani. 

Razstava bo odprta ves dan, 
velenjski hotel Paka pa bo 
skrbel za jedačo in pijačo. Po-
leg vsega velja omeniti še to, da 
se je na sejem prijavilo veliko 
obrtnikov, verjetno pa bodo v 
dvorani dobili prostor le tisti, ki 
se bodo izkazali z zares dobrimi 
izdelki domače obrti. 

JH. 
m* 

V Skalah še eno smetišče? 
V krajevni skupnosti Škale— 

Hrastovec skorajda ni sestanka, 
na katerem ne bi kritično govo-
rili tudi o smetišču, ki je na 
njihovem območju in s katerega 
se pogostokrat širi neznosen 
smrad. Komunalni obrtni cen-
ter Velenje, sicer smeti - kot so 

nam povedali— sproti zasipava, 
kljub temu pa je v nedeljo na 
smetišču izbruhnil ogenj in ob-
močje Škal je zajel tako gost 
dim, (da o smradu ne govo-
rimo), saj smo ga občutili tudi v 
Velenju, da smo nekateri kra-
jani že pomislili, da so jim šteti 

Vprašanje lastniku amija na sliki: kako bi se počutili, če bi nekdo 
iz Škal stresel nesnago pred vaša vrata!? 

dnevi. Zato bodo prav gotovo 
zelo veseli, ko bodo lahko zno-
va zadihali sveži zrak. Nastali 
ogenj so v nedeljo gasilci ves 
dan gasili in ga tudi zadušili, v 
ponedeljek zjutraj pa je znova 
začelo ogreti, in sicer iz glo-
bine, kot so povedali na komu-
nah. Verjetno bo treba v pri-
hodnje še več doslednosti pri 
vzdrževanju smetišča in storiti 
vse, da zaradi morebitne nepaz-
ljivosti ne bi onesnaževali oko-
tja. 

Pa še nad nečem se razbur-
jajo krajam Škal v tem času. Ob 
obvozni cesti namreč vztrajno 
nastaja novo smetišče, katerega 
graditelji so neznani in znani 
(spisek teh bo kmalu dobil sod-
nik za prekrške), občani, ki so 
se v teh dneh skrbno lotili 
spomladanskega čiščenja stano-
vanj in vrtov, nekateri tudi ze-
lenic, vso nesnago s podstrešij 
in kleti pa stresajo kar ob cesti 
Jezero-Hrastovec, kot lastnik 
Amija na sliki. 

IZ KRAJEVNE SKUPNOSTI ŠMARTNO OB PAKI 

• Prepovedano parkiranje 
Zveza borcev v Šmartnem ob Paki je na svoji seji 

sklenila, da bo poslala predlog krajevni skupnosti Šmart-
no ob Paki, da ta stori vse potrebno in prepreči 
parkiranje vozil pred centralnim spomenikom v Šmar-
tnem ob Paki Želijo, da se tu postavi prometni znak in 
tako prepreči nediscipliniranim voznikom uničevanje 
zelenic pred spomenikom. 

• Predavanje o pridobivanju mleka 
Prejšnji petek je bilo v dvorani kmetijske zadruge v 

Šmartnem ob Paki strokovno predavanje o higienskem 
pridobivanju mleka. Predaval je Karel Kos iz Mlekarne 
Celje. Veliko število kmetov in kmetic je z zanimanjem 
spremljalo predavanje. Pogovarjali so se tudi o problemih 
pri odkupu mleka, o higieni hlevov. 

Kmetje si želijo še več podobnih predavanj in med-
sebojnih pogovorov. 

• Potrebujemo trgovino 
Slišali smo, da namerava Tehnomercator iz Celja 

ukiniti trgovino v Šmartnem ob Paki. Ta trgovina pa 
posluje v našem kraju že toliko let in sicer zelo uspešno. 
Prepričani smo, da je delavski svet te trgovine v Celju o 
tem zelo malo obveščen, saj sicer o ukinitvi prav gotovo 
ne bi razmišljali. Krajani smo s trgovino zelo zadovoljni, 
saj so v trgovini zaposleni sami dobri trgovci. Nikakor se 
ne bi mogli sprijazniti s tem, da bi trgovino ukinili. 

Z. Kotnik 

ZA PRANJE AVTOMOBILOV OB PAKI 

500 dinarjev 
Pomlad je tu in ob Paki so se pojavile prve lastovke — 

lastniki železnih konjičkov, ki jih je treba za lepe 
spomladanske izlete in druge vožnje čimlepše oprati. Ker 
Velenju ni nobene pralnice, je za mnoge edini izhod voda 
iz Pake. Žal, pa ob tem ne vedo ali nočejo vedeti, da s 
tem onesnažujejo vodo in okolje, saj za mnogimi avto-
mobili ostajajo oljnati madeži Ob tem moramo spomniti 
neodgovorne onesnaževalce Pake, da so delegati vseh treh 
zborov velenjske občinske skupščine na predzadnji seji 
sprejeli odlok o javnem redu in miru, ki v enem izmed 
členov prepoveduje čiščenje—pranje vseh motornih vozil 
na javnih mestih na območju Velenja in Šoštanja (pro-
stori pred stavbami, pločniki, na zelenicah. . . ) , ob reki 
Paki (seveda tudi v njej) pa na odseku peskokop 
Vegrad—Penk in jezerih. Na območju Šmartnega ob Paki 
je prepovedano pranje avtomobilov ne le ob reki Paki, 
ampak tudi ob njenih pritokih. Nespoštovanje tega člena 
pa bo vsakega lastnika motornih vozil veljalo 500 
dinaijev. 

Seveda pa si v velenjski občini zelo prizadevajo, da bi v 
dolini, kjer je nekaj tisoč motornih vozil, vendarle dobili 
pravo pralnico. Najprej so tekli pogovori z ljubljanskim 
Petrolom, vendar so - kot temu najraje rečemo - padli v 
vodo, v zadnjem času velenjsko avto-moto društvo 
razmišlja o tem, da bi uredilo pralnico (pred časom jo je 
že imelo), sklep o tem, da je treba še letos storiti vse, da 
bi v Velenju vendarle dobili pralnico, pa so na zadnji seji 
sprejeli tudi člani občinskega štaba za urejanje mest in 
naselij. 

V preiskovalni zapor 
Okrog polnoči 28. marca 

sta bila miličnika na redni 
poti v Šoštanju. Ko sta se 
peljala po Cankarjevi cesti, 
sta videla skupino ljudi, ki je 
tekla prek ceste. Zaslutila 
sta, da je nekaj narobe. Na-
takar gostinskega podjetja 
Kajuh Šoštanj jima je pove-
dal, da je slišal žvenket na 
Cankarjevi cesti. Odpravila 
sta se tja in videla razbito 
izložbeno okno v trgovini 
Galanterije. V njej sta našla 
21-letnega Mira Bogdana, 
brezposlelnega elektrikarja 
iz Družmirja 42. Odpeljali so 
ga v preiskovalni zapor v 
Celju. 

• NEPREVIDEN 
PEŠEC IN VOZNIK 

Iz Celja proti Šoštanju je 
10. marca peljal voznik 
osebnega avtomobila MB 
8 9 8 - 2 9 Roman Selinšek. 
Ko je pripeljal na Foitovo 
cesto je izven prehoda za 
pešce nameraval prečkati ce-
sto Edo Paulič. Zaradi ne-
previdnosti pešca in voznika 
je zadel pešca v levo nogo. 
Pešec je dobil poškodbe še 
po nosu, materialne škode 
pa je za okoli 2.000 di-
narjev. 

• Nil SE DOVOLJ 
UMAKNIL 

Voznik osebnega avtomo-
bila CE 7 2 3 - 7 3 Cvetko Pav-
lič je 10.3. peljal od kolo-
dvorske restavracije v Ve-
lenju ter nato zavijal levo na 
cesto k trgovini Mercator. 
Nasproti mu je pripeljal voz-
nik traktoija CE 7 0 - 1 1 
Maksimilijan Založnik. Ker 

cesta za normalno srečanje 
ni dovolj široka, je zavil 
skrajno desno ter počakal. 
Traktorist pa se ni umaknil 
dovolj s cestišča. Z levim 
delom prikolice je zadel v 
levo stran avtomobila ter 
tako čez cel avtomobil na-
redil ris. Pri tem je nastalo 
za 2.000 dinarjev materialne 
škode. 

• NI UPOŠTEVAL 
PROMETNEGA 
ZNAKA 

Z osebnim avtomobilom 
MB 9 2 2 - 2 8 se je 23. marca 
peljal Milan Florjančič po 
Rudarski cesti v Velenju. Ko 
je prišel v križišče Rudarske 
in Prešernove ceste, je po 
Prešernovi cesti pripeljal 
voznik avtobusa CE 796 -92 
Ivan Valenčak, ker Florjan-
čič ni upošteval STOP znaka 
je prišlo do trčenja. Škode je 
za okoli 900 dinarjev. 

• NEPRIMERNA 
HITROST 

Po cesti iz Florjana proti 
Šoštanju je 24. marca peljal 
voznik osebnega avtomobila 
CE 7 8 4 - 2 5 . Ko je pripeljal 
do križišča pri hiši št. 70 je 
iz nasprotne smeri pripeljal 
voznik osebnega avtomobila 
CE 3 7 5 - 4 2 Alojz Mazej, ki 
je pripeljal po skrajni desni i ; 
strani. Srečati bi se morala | 
na mostu, kar pa je ne-
mogoče, ker je most pre-
ozek, zato je Franc Ramšak 
zaviral, vendar svojega vozila 
ni uspel pravočasno ustaviti. 
Prišlo je do trčenja. Škode je 
za okoli 1 500 dinarjev. 


